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ترافیک کُشی با میثاق
www.khatteavval.com  نیمه اول آذر 1402   سال هشتم  شماره 47  قیمت  10000 تومان

ماجرای صادق محرمی
و  برانکو و ۲۰ میلیون یور

ح میثاق شهرداری رشت وژه های طر اعلام حمایت اســتاندار گیلان از پر
شهردار رشت :از فضای همدلی مدیریت شــهری برای خدمت به مردم شهر رشت استفاده می کنیم

رشت شهر خلاق خوراک شناسی :
United Nations Educational, Scientific and Organization

 دکتر اسدالله عباسی استاندار گیلان شنبه ۲۸ مرداد ۱۴۰۲ در جلسه 
بررسی پروژه های عمرانی و طرح میثاق که با حضور شهردار رشت، 
ثبات  داشت:  اظهار  برگزار شد  اسلامی  اعضای شورای  و  رییس 
مدیریتی موجب توسعه و سرعت گرفتن امور شهری می شود که 
خوشبختانه در این حوزه شورای اسلامی شهر رشت و شهرداری از 

وفاق و همدلی خوبی برخوردارند.
به گزارش خط اول و به نقل از واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری رشت استاندار گیلان انتخاب یک شهردار کارآمد 
توسط شورای اسلامی را از دیگر مواهب انسجام مدیریتی در شهر 
رشت خواند و عنوان کرد: مرکز استان گیلان شهر رشت دارای 
فرهنگی غنی و انواع مزیت هاست و ثبات مدیریتی و همکاری جمعی 
در آن امری نیکو و فوق العاده محسوب می شود بنابراین باید این 

روحیه و رویه که مورد استقبال مردم است تقویت شود.
دکتر عباسی ایجاد شریان ها و روان سازی ترافیک را از مولفه ها و 
نیازهای حیاتی یک شهر دانست و افزود: سالهای سال بود که شهر 
رشت با رکود همراه بود اما با طرح پروژه های طرح میثاق در حوزه 

ترافیکی این رویه تغییر کرد.
نماینده عالی دولت در استان گیلان با تاکید بر اینکه شهر رشت با 
یک عقب ماندگی ۲۰ ساله در اجرای پروژه های ترافیکی و مهم  
مواجه است اذعان کرد: علاوه بر اجرای پروژه های مدیریت پسماند، 
پروژه های طرح میثاق، پروژه ژ۵ و رینگ ۹۰ متری همزمان شهر 

رشت را از حیث مشکلات ترافیکی نجات خواهد داد.
وی از ترافیک سنگین و از عدم وجود هتل های مناسب گردشگری 
در شهر رشت انتقاد کرد و گفت: این گره ها باید با کار علمی و فنی 
و با علم روز باز شود زیرا در زمان فعلی دیگر مدیریت سنتی جوابگو 
بافت های  معماری  سبک  حفظ  ادامه  در  گیلان  استاندار  نیست. 
فرسوده شهر رشت را مهم خواند و اذعان کرد: همانند بسیاری از 
شهرهای کشور پروژه هایی نظیر پروژه کلان رینگ ۹۰ متری باید با 
همراهی همه انجام شود زیرا اجرای آن تنها از عهده نهاد شهرداری 
خارج است.دکتر عباسی با بیان اینکه وی بر اساس یک تکلیف 
هدایت مسند استانداری گیلان را بر عهده گرفته است یادآور شد: 
اجرای تقاطع های غیرهمسطح بستر برون رفت از معضلات ترافیکی 

شهر رشت را فراهم می کند.
نماینده عالی دولت در استان گیلان تصریح کرد: ساماندهی لندفیل 

افزایش ظرفیت خطوط پردازش  از مبدأ و  زباله  سراوان، تفکیک 
کارخانه کود آلی لاکان از جمله اقدامات متعددی است که در حال 
انجام است و در مورد قرارداد زباله سوز هم پیگیریم تا مشکلات به 

وجود آمده حل و فصل شود.
وی عنوان کرد: در حوزه رودخانه های گوهر رود و زرجوب تلاش 
کردیم تا منشأ آلودگی این دو پهنه را شناسایی کنیم که با همکاری 
دستگاه های مرتبط این امر محقق شد و هماینک برای ساماندهی 
فاضلاب شهرک صنعتی تسهیلات خوبی در نظر گرفته شده است.

آلودگی رودخانه های شهر رشت  ابراز داشت: رفع  استاندار گیلان 
کلیه  و  آن  ساماندهی  گزارش  و  ماست  شرعی  و  قانونی  وظیفه 
اقدامات انجام گرفته با توجه به حجم و سنگینی کار دائما به سمع و 

نظر رئیس جمهور می رسد.
دکتر عباسی اظهار داشت: مدیریت شهری رشت در مورد اجرای 

تراموا و  مونوریل که ردیف اعتباری و امتیاز ویژه دارد باید مطالعات 
لازم را انجام دهد زیرا این حق مردم رشت است و نباید با عدم 
همراهی یک یا چند نفر از مسئولان و یا نماینده به هر دلیلی اجرای 

آن متوقف شود.
نماینده عالی دولت در استان گیلان عنوان کرد: با برگزاری جلسات 
معاونت عمرانی موضوعات مرتبط با کمیسیون ماده پنج حل و فصل 
شده و انجام کارها در راستای رضایتمندی شهروندان سرعت گرفته 

است.
دکتر عباسی تالاب عینک را فرصتی بسیار خوب برای توسعه و 
سرمایه گذاری شهر رشت ذکر کرد و افزود: مدیریت شهری رشت 
باید در اینجا فعالانه تر حضور پیدا کرده و ضمن ارائه طرح و پیشنهاد 

بستر جذب سرمایه گذاران را فراهم کند.
وی ضمن اشاره به نزدیک بودن ایام هفته دولت به پروژه های هفته 

دولت امسال استان گیلان اشاره کرد و گفت: امسال هزار و ۸۷۱ 
پروژه در هفته دولت در استان گیلان با اعتباری بالغ بر هفت هزار و 

۲۲۶  میلیارد تومان به بهره برداری خواهد رسید.
شوقی: حمایت استاندار گیلان از طرح های میثاق امید را 

به مردم این شهر باز گرداند
رحیم شوقی شهردار رشت نیز در این جلسه اظهار داشت: فضای 
همدلی و حمایت خوبی در شورای اسلامی شهر رشت و شهرداری 
وجود دارد و قصد داریم از این فضای مثبت به بهترین شکل ممکن 

برای خدمت به مردم شهر رشت استفاده کنیم.
شهردار رشت با تاکید بر اینکه حمایت استاندار گیلان از طرح های 
میثاق امید را به مردم این شهر باز گرداند تصریح کرد: از حمایت های 
استاندار گیلان در شورای ترافیک استان بسیار سپاسگزارم زیرا این 
حمایت و پشتیبانی از پروژه های عمرانی میثاق بازخورد بسیار خوبی 

در فضای رسانه ای و مردمی شهر داشته و با استقبال شهروندان 
روبه رو شده است.وی با تاکید بر اینکه شهرداری در خلال اجرای 
پروژه های طرح میثاق از پیشبرد سایر پروژه های مهم نظیر پسماند 
و ترافیک غفلت نمی کند افزود: پروژه ساختمان دیتا سنتر از جمله 
 ۸۰ قرارداد  انعقاد  با  که  است  رشت  شهرداری  مهم  پروژه های 

میلیاردی هم اینک در حال احداث است.
طرح  نظیر  پروژه هایی  اعتباری  و  فنی  مشخصات  رشت  شهردار 
بازگشایی محور ژ۵ و احداث پل های غیرهمسطح طرح میثاق را 
برشمرد و افزود: شهرداری رشت برای اجرای پروژه ژ۵ با شرکت آب 
منطقه ای گیلان به توافق رسیده است و برای اینکه هرچه سریعتر 
بار ترافیک ببرد پروژه مذکور را به سه قسمت  این محور را زیر 
تقسیم بندی و مناقصه هر کدام از آنها را به صورت جداگانه برگزار 

کرده است.  
و  مدیریت  در  ویژه ای  نقش  ژ۵  پروژه  اجرای  کرد:  اذعان  شوقی 
روان سازی ترافیک ورودی شهر رشت در محدوده جاده انزلی و حتی 

جاده صومعه سرا به سمت غرب گیلان خواهد داشت.
وی تصریح کرد: محور سعدی به سرگل به صورت یک خیابان 
عریض ۳۵ متری یک پروژه ترافیکی و بازگشایی است که در دستور 
کار شهرداری قرار گرفته که از محل اجرای آن ترافیک مرکز شهر 

روان خواهد شد.
شهردار رشت با تاکید بر اینکه اجرای پروژه های آسفالت هم به 
صورت متناوب ادامه دارد ابراز داشت: شهرداری رشت درصدد است 
با خرید چندین ملک میدان زرجوب را به میدان ساغریسازان رشت 

متصل کند.
وی ادامه داد: پس از گذشت ده سال شاهد ابلاغ طرح تفصیلی شهر 
رشت بودیم که مشکلات بسیاری از شهروندان را حل و فصل کرد 
بنابراین از اقدامات استانداری گیلان در این زمینه تشکر و قدردانی 

می کنم.
شهردار رشت ضمن درخواست حمایت استاندار گیلان برای اعاده 
مطالبات شهرداری از دستگاه های اجرایی یادآور شد: تقاضا دارم دو 
جلسه کمیته در راستا رفع موانع اجرایی پروژه های عمرانی شهرداری 
رشت با حضور دستگاه های اجرایی مرتبط و جلسه پیگیری پروژه های 
کلان محور با حضور بخش خصوصی برگزار شود تا پس از آن نتایج 
به دست آمده با تهیه گزارشی به سمع و نظر استانداری گیلان برسد.
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 نیمه اول آذر ۱۴۰۲
 سال هشتم
 شماره ۴۷

شروع فرآیند احداث 
تقاطع غیر همسطح 
نیروی دریایی میدان 

پروژه های عمرانی میثاق با اجرای  افزایش سرانه فضای ســبز شــهری همزمان 

 به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، با توجه به ترافیک فزآینده شهری و بالا رفتن میزان 
سرانه مالکیت خودرو، احداث تعداد هشت تقاطع غیر همسطح در راستای روان سازی تردد و کاهش گره 
های ترافیکی در قالب طرح عمرانی میثاق با حمایت شورای اسلامی در سطح رشت پیش بینی شد که 

تاکنون سه تقاطع غیر همسطح وارد مرحله عملیاتی شده است.
پس از پل های روگذر آیت ا...رودباری، شهید حق بین و شهید باهنر احداث تقاطع غیر همسطح ۷ آذر 
)میدان نیروی دریایی( به عنوان چهارمین تقاطع غیر همسطح طرح عمرانی میثاق با دستور رحیم شوقی 

شهردار رشت و تجهیز کارگاه وارد مرحله عملیاتی شد.
طرح اجرایی تقاطع غیر همسطح ۷ آذر )میدان نیروی دریایی( دارای ۴۱۰ متر طول و ۱۸ متر عرض 

است. 

گفتنی است؛ روگذر شهید حق بین )حمیدیان( در بلوارشهیدبهشتی به طول ۴۲۰متر و عرض ۹ متر 
واقع شده است که ازشمال به تقاطع غیرهمسطح شهدای گمنام )یخسازی( و از جنوب به میدان انتظام 

منتهی می شود. 
همچنین تقاطع آیت الله رودباری که به کمربندی شهید بهشتی متصل می شود ۹متر عرض و ۳۸۰ 

متر طول دارد.  
بر اساس این گزارش تقاطع غیر همسطح یکطرفه شهید باهنر نیز به طول ۴۲۵ متر و عرض ۹ متر در 
محل تقاطع خیابان شهید باهنر با خیابان امام خمینی)ره( که میدان گیل را به کمربندی رشت متصل 

می کند، واقع شده است.

صاحب مقصودی
در هفته های اخیر و در شهر رشت یک 
از همه چیز شنیده می شود؛  کلمه بیش 

طرح میثاق!
رحیم  قبل  ماه  چند  اول،  گزارش خط  به 
شوقی شهردار رشت از طرحی به نام میثاق 
هشت  شامل  میثاق  طرح   کرد.  رونمایی 
تقاطع غیرهمسطح، بازگشایی دو محور و 
در سطح شهر  آسفالت  پروژه های  اجرای 
رشت به عنوان یکی از مهمترین طرح های 
چند دهه اخیر شهری شمال کشور است که 
قطعاً نقش بسزایی را در کاهش ترافیک خسته کننده کلانشهر رشت 

خواهد داشت.
این تقاطع ها در میدان مصلی امام خمینی )ره(، بلوار شهید باهنر، میدان 
نیروی دریایی، میدان امام حسین)ع(، میدان حضرت ولی عصر )عج(، 
سه راه آیت الله رودباری، بلوار شهید حمیدیان و بلوار نماز، با هدف رفع 

گره های ترافیکی اجرایی خواهند شد.
این طرح که نامی برای هشت ابرپروژه عمرانی در شهر رشت است، 
قصد دارد در یک بازه زمانی ۱۸ ماهه گامهای بلندی در جهت رفع 
معضلات ترافیکی شهر رشت بردارد. شهری که سالهاست )جز امسال( 
نه یک خیابان جدید، نه یک پل جدید و نه حتی یک میدان جدید را هم 

به خود ندیده است.
با احترام به تمام مسئولین شهری چند سال اخیر و تلاشهای اعضای 
محترم پارلمان شهری، شورای جدید رشت و شهردار جوان آن، در این 
روزها به همگان نشان دادند تا در سایه همدلی با یکدیگر و همکاری 
با نهادهای متولی می توان با جذب اعتبارات کشوری، آنچه مردم می 
خواهند را به منصه ظهور برسانند و جلوه های رضایتمندی مردم را متبلور 
سازند. سالهاست که در رسانه ها، صف های نانوایی و درون تک تک 
شاکی  شهری  ترافیک  وضعیت  از  همه  شهر،  این  مردم  خودروهای 
هستند. مردمی که حق داشته و دارند تا بابت عوارضی که به شهرداری 
میپردازند، از امکانات رفاهی شهری برخوردار باشند و هر بار با سفر به 
شیراز و اصفهان و مشهد، حسرت پلهای چند سطحی و بزرگراههای 

شیک با آسفالتهای مرغوب آن را نخورند و مرتب آه نکشند! 
این بود که همگام و همراستا با فرمایشات مقام معظم رهبری در راستای 
ارائه خدمات واقعی و قابل لمس به مردم عزیز، این پروژه ها در دستور 

کار قرار گرفتند. ایشان فرموده اند: همه مسئولین باید در خدمت به مردم 
از یکدیگر سبقت بگیرند و یک نهضت خدمت به مردم راه بیندازند. در 
همین راستا بود که شورای شهر رشت در جهت نهضت خدمت به مردم، 
به سراغ یکی از مهمترین اولویت های مردم شهر رشت یعنی معضل 
قدیمی ترافیک رفتند و تلاش کردند تا نهضت خدمت را با حل ریشه 

ای آن شروع کنند.
در این هشت ابرپروژه که در تمامی سطح شهر پراکنده هستند، و منافع 
طبقات مختلف شهری را تامین می کنند، پیش بینی میشود با روانسازی 
ترافیکی و تبدیل بسیاری از گره های ترافیکی حال حاضر شهر رشت، 
به جریانات قابل عبور غیرهمسطح، از شمال تا جنوب و از شرق تا غرب، 
گشایش های قابل توجهی در بهبود وضعیت ترافیک شهری رخ دهد. 
تا دیگر خودروها ساعات متمادی گرفتار ترافیک نشوند و دانش آموزان، 
کارمندان، کارگران و سایر شهروندان این شهر، وقت گرانبهای خود را که 
میتوانند صرف تولید و خدمت رسانی به سایر هموطنان شود در لابلای 

خودروهای به هم پیوسته تلف نکنند. 
از سوی دیگر با اجرای این هشت پروژه و ایجاد گردش مالی قابل توجه 
در پروژه های شهری، علاوه بر گردش اقتصادی قابل توجه در شهر 
رشت که منافع آن بصورت مستقیم و غیرمستقیم به شهروندان همین 
شهر خواهد رسید، پیش بینی میشود تا درآمدهای بسیاری نیز برای 
شهرداری رشت ایجاد شود. پروژه های هشت گانه طرح بزرگ میثاق، 
با ایجاد محرک توسعه منطقه ای و از طریق افزایش ارزش افزوده در 
املاکی که درحال حاضر اغلب در مناطق کم تراکم و کم قیمت شهری 
قرار دارند، میتوانند با ایجاد جذابیت در احداث بافت تجاری و اداری، 
درآمدهای ناشی از نوسازی و بهسازی بافت را نصیب شهرداری کنند که 
طبعا با این افزایش درآمد شهری، شهرداری خواهد توانست تا خدمات 
بیشتر و باکیفیت تری را به مردم ارائه کند و در نتیجه خود مردم شهر از 

آن متنفع خواهند شد. 
شهرداری رشت که همواره در سالهای اخیر با کمبود منابع درآمدی مواجه 

بوده است، با اکتساب این درآمدها قادر به بهبود ارائه خدمات و افزایش 
کیفیت خدمت رسانی به شهروندان خواهد شد و اینها همه از مزایای 

طرح بزرگ میثاق است.
شورای شهر رشت و شهردار جوان و بااراده رشت، با جذب منابع ملی 
برای این پروژه ها، به حیطه مهمی ورود کرده اند که سالها بود در رشت 
موجب غفلت واقع شده بود. در حالی که بسیاری از شهرهای کشور در 
سالهای اخیر با برقراری ارتباطات و تعاملات با نهادهای بالادستی کشور، 
از اعتبارات و منابع ملی برای اجرای پروژه های خود بهره برده اند، سهم 
رشت از این منابع ملی همواره رقم بسیار ناچیز و نزدیک به صفر بوده 
است که طرح میثاق، با شکستن این سد، گام مهمی در جاری شدن 
دوباره این دسته از اعتبارات به سمت فضای پروژه های عمرانی شهر 

رشت برداشته است. باشد که این مهم در سایه این مسیر ادامه یابد.
یکی دیگر از مزایای غیرقابل انکار ابرپروژه های طرح میثاق، برقراری 
تعاملات فزاینده با مسئولین استانی در نهادها و ادارات مختلف است. 
در حالی که شهرداریها به واسطه نوع فعالیت، نیاز به برقراری تعامل و 
همکاری با سایر ادارات هستند، آنچه در هفته های اخیر مشاهده می 
شود، برقراری ارتباط مناسب با سایر دستگاهها است. تا جایی که حمایت 
های گسترده استاندار گیلان، به عنوان سکاندار امور اجرایی استان، در 
جای جای اظهارنظرها پیرامون این پروژه ها به چشم میخورد. استاندار 
گیلان با قدردانی از شهرداری رشت برای آماده سازی طرح و اجرای 
پروژه های طرح میثاق، گفته بود که شورای ترافیک استان گیلان و 
دستگاه های اجرایی عضو آن، آمادگی دارند در مسیر اجرای پروژه های 
طرح میثاق هر کمک و پشتیبانی که مدنظر شهرداری رشت است را به 
عمل آورند تا بدینوسیله از حجم مشکلات ترافیکی شهر رشت کاسته 

شود.
دستگاه های  و  ترافیک  شورای  اعضای  همه  به  همچنین  عباسی 
خدمات رسان، گفته بود که باید اهتمام جدی در تسریع اجرای طرح 
میثاق داشته باشند. این در حالی است که در سنوات گذشته و در ماجرای 
برچیدن خطوط ویژه اتوبوسرانی، در برخی موارد شاهد تقابل دستگاههای 
حاکمیتی و شهرداری رشت نیز بوده ایم. همکاری بین دستگاهی و 
همیاری مسئولان، حلقه مفقوده مهمی است که طرح میثاق امروز می 
تواند جای آن را به خوبی پر کند. حال که شوق و اشتیاق شوقی برای 
حل معضل تراقیک شهر رشت با طرح میثاق به اندازه ای زیاد است که 
استان را به وجد آورده است، پس میثاق ما شهروندان هم، حمایت از طرح 

میثاق شهرداری رشت باشد.

ترافیک کُشی با میثاق

 شهردار رشت به روند تحول اجرای پروژه های عمرانی همراه با افزایش 
سرانه فضای سبز شهری در راستای اجرای طرح میثاق اشاره کرد و 
گفت: برنامه ریزی برای کاشت ۱۸ هزار و ۳۵۰ اصله درختان بومی 

گیلان در مناطق شهری توسط شهرداری رشت انجام شده است.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، عملیات اجرایی همزمان 
پروژه های عمرانی تقاطع های غیر همسطح که برای نخستین مرتبه در 
تاریخ شهر رشت به صورت همزمان آغاز شده، نوید بخش مسیر تحول 

در این شهر است.
افزایش سرانه فضای سبز با کاشت درختان بومی گیلان همزمان با 
اجرای پروژه های عمرانی اتفاق کم نظیری را برای شهر رشت رقم زده 

که نشان دهنده برنامه ریزی شهرداری رشت در این زمینه است.
شهردار رشت با اشاره به برنامه ریزی در راستای افزایش سرانه فضای 
سبز شهری همزمان با اجرای پروژه های عمرانی طرح میثاق اظهار 
کرد: فرآیند احداث تقاطع های غیر همسطح با تجهیز کارگاه به صورت 
همزمان برای نخستین مرتبه در تاریخ شهر رشت  در سایه همدلی 

شورای اسلامی و شهرداری در مناطق مختلف شهری آغاز شده است.
رحیم شوقی، اجرای پروژه های عمرانی تقاطع های غیر همسطح به 
منظور برطرف کردن گره های ترافیکی و سهولت در تردد و حمل و 
نقل درون شهری را با همراهی شورای اسلامی شهر رشت عنوان کرد و 
افزود: تقاطع غیر همسطح  شهید باهنر به طول ۴۲۵ متر و عرض ۹ متر 
در محل تقاطع خیابان شهید باهنر با خیابان امام خمینی )ره( واقع شده و 

میدان گیل را به کمربندی رشت متصل می کند.

وی با بیان اینکه عملیات اجرایی تقاطع  شهید حق بین )حمیدیان( 
به طول ۴۲۰ متر و عرض ۹ متر واقع در بلوار شهید بهشتی با تجهیز 
کارگاه آغاز شده است، تصریح کرد: احداث تقاطع غیر همسطح آیت الله 
رودباری به طول ۳۸۰ متر و طول ۹ متر خیابان آیت الله رودباری را به 
کمربندی حد فاصل میدان انتظام و میدان گاز متصل می کند ضمن 
اینکه فرآیند احداث تقاطع غیر همسطح میدان ۷ آذر )نیروی دریایی( به 

طول ۴۱۰ متر و عرض ۱۸ متر با تجهیز کارگاه آغاز شده است.
شهردار رشت ، بازگشایی مسیر خیابان سعدی به میدان سرگل به طول 
۸۰۰ متر را از طرح های عمرانی شهرداری در قالب طرح میثاق ذکر 
کرد و گفت: آزادسازی مسیر لب آب به رودبارتان و همچنین آزادسازی 

و بازگشایی مسیر خیابان عاطفی به طرف خیابان مصباح به طول ۸۰ 
متر و عرض ۱۲ متر از هر لاین و با احتساب ۱۰ متر باکس فضای سبز 

عملیاتی شده است.
شوقی با اشاره به اینکه اجرای طرح های گردشگری همزمان با پروژه 
های عمرانی از ویژگی های طرح میثاق است، خاطرنشان کرد: فرآیند 
بازآفرینی تالاب عینک با لایروبی و اجرای طرح های گردشگری تالاب 
در حال انجام است. وی، ایجاد پیاده راه و مسیر دوچرخه سواری اطراف 
تالاب را از پروژه های گردشگری تالاب عینک برشمرد و یادآور شد: 
ایجاد جزیره به همراه راه اندازی رستوران دریایی در طرح بازآفرینی 

تالاب عینک پیش بینی شده است.
احداث هتل ۲۲ طبقه رشت

توسعه  هدف  با  ۲۲طبقه  هتل  احداث  اینکه  بیان  با  رشت  شهردار 
گردشگری از برنامه های شهرداری است، اظهار کرد: طی ماه های 
آینده فرآیند احداث هتل مذکور تعیین تکلیف شده و با فراخوان سرمایه 

گذار انجام می شود.
مهم  های  برنامه  از  را  سبز  فضای  سرانه  توسعه  و  افزایش  شوقی، 
شهرداری رشت در راستای اجرای پروژه های عمرانی عنوان کرد و 
افزود: برنامه ریزی برای کاشت ۱۸ هزار و ۳۵۰ اصله درختان بومی 

گیلان را در دستور کار داریم.
وی از کاشت ۶ هزار و ۵۰۰ اصله درختان بومی گیلان در مناطق شهری 
رشت تا پایان سال جاری خبر داد و بیان کرد: اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد 
تومان برای افزایش سرانه و توسعه فضای سبز شهری در نظر گرفته 

شده است.
شهردار رشت به همکاری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان 
در راستای واگذاری پارک ۴۵۰ هکتاری لاکان به شهرداری اشاره کرد 
و گفت: تا پایان سال جاری مساحت ۵۰ هکتار از پارک لاکان رشت با 
زیرسازی معابر، ایجاد روشنایی، احداث سرویس بهداشتی و آلاچیق مورد 

بهره برداری قرار می گیرد.
شوقی با اشاره به کاشت درختان در مناطق پنجگانه شهری، تصریح کرد: 
با توجه به فرآیند برداشته شدن میدان ولیعصر )عج( به منظور احداث 
تقاطع غیر همسطح، کاشت درخت با گیاهان بومی گیلان در بلوار شهید 

علیزاده برنامه ریزی شده است.
وی به احداث پارک جفرودی در منطقه سه شهری رشت اشاره کرد و 
یادآور شد: پیمانکار احداث پارک مذکور مشخص شده و عملیات اجرایی 

را آغاز کرده است.
شهردار رشت با بیان اینکه احداث پارک ایثارگران به مساحت ۶ هزار متر 
مربع  از جمله برنامه های شهرداری در راستای افزایش سرانه فضای 
سبز شهری است، خاطرنشان کرد: فرآیند احداث پارک خیرین مسکن 
مهر رشت به مساحت ۲ هزار و ۵۰۰ متر مربع آغاز شده و تلاش می شود 

طی ماه های آینده به اتمام برسد.
شوقی، افزایش و توسعه سرانه فضای سبز شهری همراه با اجرای پروژه 
های عمرانی را از دیگر ویژگی های طرح میثاق ذکر کرد و گفت: درختان 
گونه های بومی در محدوده اجرای پروژه های عمرانی پس از اتمام پروژه 

و تعریض خیابان ها کاشته می شوند.

تحــول مسیر  در  رشــت 

در مراسمی با حضور استاندار گیلان ، شهردار و اعضای شورای شهر 
و فرماندار رشت، معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار و جمعی از 
مدیران، پروژه اتصال بلوار دیلمان به میدان ولیعصر رشت به طول 

۸۶۰ متر و عرض ۴۵ متر به بهره داری رسید.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 
از اهداف این پروژه که عملیات اجرایی آن در قالب سرمایه  رشت، 
گذاری در سال ۱۴۰۰ آغاز شد می توان به کاهش ترافیک بلوار شهید 
بلوار  سمت  از  ترافیک  هدایت  همچنین  و  ولیعصر  بلوار  و  انصاری 
خرمشهر به بلوار دیلمان اشاره کرد که هر دو مسیر به دلیل قرارگرفتن 
در محورهای خروجی و ورودی شهر به سمت شهرستان های خمام، 
بندرانزلی و شهرستانهای شرق گیلان و محور ترانزیت شمال به جنوب 

از پر تردد ترین محورهای رشت محسوب می شود.

ارزش روز استملاک زمین های پروژه حدود هزار و صد و ساخت آن 
نیز صد میلیارد تومان هزینه دربرداشت.

همچنین بهره برداری از آسفالت ۳۰۵ هزار متر مربع معابر عمومی به 
ارزش ۲۶۰ میلیارد تومان پروژه دیگری بود که امروز به بهره برداری 
رسید. گفتنی است این میزان آسفالت معابر که با حمایت شورای شهر 
و همکاری سایر دستگاه ها و نهادها در زمینه تامین مصالح در ۴ ماه 

گذشته صورت گرفته ۱۰برابر میزان آسفالت سال ۱۴۰۱ می باشد
نماینده عالی دولت در استان در آئین افتتاح همزمان از این پروژه ها، 
یکی از مشکلات کلانشهر رشت را مشکل ترافیکی آن اعلام کرد 
و افزود: مشکلات ترافیکی از موارد مورد تقاضای مردم رشت است 
که بارها با نقدهایی همراه بود اما طی چند سال گذشته هیچ اقدامی 
در خصوص بازگشایی معابر و رفع مشکل ترافیک در این شهر انجام 

نشده است.
می تواند  که  است  مسیرهایی  از  یکی  محور  این  کرد:  تصریح  وی 
مشکل ترافیک میدان ولی عصر)عج( را حل کند و با افتتاح آن رفت و 

آمد مردم آسان می شود.
به گفته وی با اجرای طرح میثاق )طرح های ترافیکی در حال اجرای 
رشت( گام بلندی در عبور و مرور شهری و رفاه مردم برداشته می شود 
اگرچه شاید در زمان اجرای این طرح اشکلاتی وجود داشته باشد اما در 

نهایت معضل ترافیک برطرف خواهد شد.
اجرای  برای  اعضای شورا شهر رشت  و  از شهردار  تقدیر  با  عباسی 
این پروژه گفت: پشتیبان اقداماتی نظیر این پروژه، که آسایش و رفاه 

مردم را فراهم می کند، هستیم.
استاندار گیلان تصریح کرد: کلانشهر رشت با ۲ معضل بزرگ ترافیک 
و مسائل محیط زیستی مواجه است که رفع این مشکلات در دستور 
این  در  خوشی  خبرهای  آینده  سال   ۲ طی  و  اس  گرفته  قرار  کار 

خصوص منتشر خواهد شد.
همزمان با آخرین روز از هفته گرامیداشت دولت؛ پروژه های امتداد 
میدان ولی عصر )عج( به بلوار دیلمان به طول ۸۵۰ متر و عرض ۴۵ 
متر و بهره برداری از روکش آسفالت ۳۰۵ هزار و ۵۰۰ مترمربع سطح 
شهر رشت در مجموع با یک هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان اعتبار با حضور 

استاندار گیلان افتتاح شد.

اتصال میدان ولیعصر به بلوار دیلمان رشت

تداوم فرآیند احداث 
تقاطع های غیر همسطح 

وی دریایی و آیت الله  نیر
ودباری با نظارت  شورا  و  ر

پیگیری شهــردار

بازکاشت ۲۰ هزار اصله درخت 
وژه های  در محل اجرای پر

ح میثاق شهر رشت طر

رشت،  شهرداری  ارتباطات  مدیریت  گزارش  به   
پژوهش ها نشان می دهد که حمل و نقل همواره 
به عنوان بزرگ ترین چالش زیرساختی در شهرها و 
راستا  این  در  و  بوده  مطرح  بزرگ  حاشیه شهرهای 
احداث تقاطع های غیر همسطح شهر رشت در قالب 

طرح عمرانی میثاق عملیاتی شده است.
طرح عمرانی میثاق که با هدف بازگشایی شبکه معابر 
جدید و همچنین ایجاد تقاطع های غیر همسطح در 
تقاطع های با حجم ترافیک بسیار با مساعدت اعضای 
شورای اسلامی شهر در تامین اعتبارات لازم و پیگیری 
جدی رحیم شوقی شهردار رشت عملیاتی شده ، امکان 
دسترسی شهروندان به شبکه های مناسب را افزایش 
داده و علاوه بر تسهیل تردد، زمینه رشد اقتصادی این 

مناطق را فراهم می کند.
طرح اجرایی تقاطع غیر همسطح میدان نیروی دریایی 
)۷ آذر( به طول ۴۱۰ متر و عرض ۱۸ متر با مشخص 
شدن پیمانکار تجهیز کارگاه شده و با همراهی دستگاه 
مرکز   و  راهور  پلیس  ویژه  به  مرتبط  اجرایی  های 
آموزش تخصص های دریایی باقرالعلوم  در حال انجام 

است.
تقاطع غیر همسطح آیت الله رودباری از جمله پروژه 
های عمرانی طرح میثاق شهرداری رشت محسوب 
می شود و به طول ۳۸۰ متر و عرض ۹ متر متصل 
کننده خیابان آیت الله رودباری به کمربندی حد فاصل 
میدان انتظام و میدان گاز است که با تجهیز کارگاه 
توسط پیمانکار مربوطه عملیاتی شده تا در بازه زمانی 
مشخص به منظور برطرف کردن گره های ترافیک 

شهری به بهره برداری برسد.

 رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
رشت از بازکاشت ۲۰ هزار اصله درخت و پنج هزار 
درختان  قطع  جایگزینی  برای  درختی  خاص  گونه 

اجرای پروژه های عمرانی در سطح شهر خبر داد.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت ، سید 
پیام جعفری نیا با اشاره به توسعه فضای سبز شهری 
منظور  به  عمرانی  های  پروژه  اجرای   : کرد  اظهار 
امری  ترافیک  بویژه  نیازهای شهری  به  پاسخگویی 
اجتناب ناپذیر است و در همین راستا در برخی از پروژه 
ها با کسب مجوزهای لازم از مبادی قانونی نیاز به 

قطع برخی اشجار می باشد .
وی تاکید کرد: حسب حساسیت بالای معاون محترم 
دادستان گاهی اوقات برای قطع درختان پروژه های در 
دست اجرا  ساعتها بحث و نظر کارشناسی مطرح شد.

پیام جعفری نیا با اشاره به اجرای پروژه های عمرانی 
بزرگ مقیاس پس از یک دهه در رشت تحت عنوان 
طرح میثاق را آغاز تحولی جدید برای بزرگترین شهر 
شمال کشور بیان کرد و گفت : حتی در  اجرای این 
پروژه ها نظیر بلوار ولیعصر ۶ هزار متر مربع فضای 
سبز و در محور شهید سلیمانی ۵کیلومتر محور سلامت 

پیش بینی شده است.
وی به اجرای مطالعات ساخت بوستان بوسار حدفاصل 
پل بوسار تا پل توحید به عنوان یکی از پروژه های 
۱۲گانه طرح میثاق اشاره کرد و گفت : پارک حاشیه 
رودخانه زرجوب   از محدوده پل بوسار تا پل توحید به 

طول ۱۳۰۰ متر می باشد
پیام جعفری نیا افزایش فضای سبز ۱۷ هزار متر مربعی 
برای پارک جفرودی منطقه سه شهر رشت، توسعه ۱۰ 
هزار متر مربعی فضای سبز قطعه ۵۹  در مسکن مهر، 
فضای سبز پارک ایثارگران جاده تهران به وسعت چهار 
هزار متربع، افزایش ۱۲ هزار متر مربعی فضای سبز 
تعریض بلوار جاده تهران از سایر پروژه های شاخص 
در دست اجرا نام برد و افزود:  فاز نخست پارک ۴۵۰ 
هکتاری لاکان تا پایان امسال اجرایی می شود که 

شامل دسترسی به روشنایی و آلاچیق است.

خبر
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ح میثاق در شورای  وژه های طر تصویب پر
گیلان استان  ترافیک 

 در جلسه شورای ترافیک استان گیلان که روز چهارشنبه ۲۵ مرداد ۱۴۰۲ 
به ریاست اسدالله عباسی استاندار گیلان، کاظمی معاون وقت هماهنگی 
رشت،  شهرستان  فرمانداری  سرپرست  عاشوری  استاندار،  عمرانی  امور 
مدیران کل دستگاه های اجرایی و رحیم شوقی شهردار رشت در استانداری 
مشکلات  کاهش  منظور  به  میثاق  طرح  پروژه های  اجرای  شد  برگزار 

ترافیکی رشت تصویب شد.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رشت 
از  ترافیک  کرد:  عنوان  جلسه  این  در  گیلان  استاندار  عباسی  اسدالله 
معضلات عمده مرکز استان گیلان محسوب می شود بنابراین از شهرداری 
رشت برای آماده سازی طرح و اجرای پروژه های طرح میثاق تشکر می کنم.

نماینده عالی دولت در استان گیلان تصریح کرد: از شهرداری رشت انتظار 
داریم با بکارگیری نیروهای انسانی فنی، به نحوی پروژه های طرح میثاق 
پایبندی دقیق به زمانبندی اجرایی پروژه ها و  را عملیاتی کند تا ضمن 
جلوگیری از طولانی شدن آن ها، در خلال این برنامه جامع، ترافیک شهر 

قفل نشود.
دکتر عباسی گسترش حمل و نقل عمومی را با استفاده از اعتبارات و منابع 
ملی و استانی نیاز ضروری شهر رشت خواند و ابراز داشت: شورای ترافیک 
استان گیلان و دستگاه های اجرایی عضو آن آمادگی دارند در مسیر اجرای 
پروژه های طرح میثاق هر کمک و پشتیبانی که مدنظر شهرداری رشت 
است را به عمل آورد تا بدینوسیله از حجم مشکلات ترافیکی شهر رشت 

کاسته شود.
مسعود کاظمی معاون وقت هماهنگی امور عمرانی استاندار گیلان نیز در 
این جلسه اذعان کرد: یکی از مواردی که سالهاست برای مردم شهر رشت 
ایجاد مشکل کرده معضلات مربوط به حوزه ترافیک شهری است که 
بخش زیادی از آن با اجرای پروژه های میثاق و تقاطع های غیرهمسطح 

مرتفع خواهد شد.
کیا عاشوری سرپرست فرمانداری شهرستان رشت نیز در این جلسه  ضمن 
تشکر از اقدام شهردار رشت و شورای اسلامی برای اجرای پروژه های طرح 
میثاق عنوان کرد: با اجرای این پروژه ها قطعا تحول بسیار مثبتی در حوزه 

ترافیک شهر رشت اتفاق خواهد افتاد
رحیم شوقی شهردار هم در این جلسه در مورد ۱۲ پروژه طرح میثاق و 
جزییات اجرایی و فنی آن ها گزارشی جامع ارائه کرد و گفت: طرح های 
اجرای  و  محور  دو  بازگشایی  غیرهمسطح،  تقاطع  هشت  شامل  میثاق 

پروژه های آسفالت در سطح شهر رشت است.
برای  گیلان  استان  ترافیک  اعضای شورای  از  درخواست  شوقی ضمن 
ابراز داشت:  میثاق  پروژه های طرح  اجرای  با شهرداری جهت  همکاری 
با توجه به مساعد بودن شرایط جوی و همکاری خوب پلیس راهور، در 
حال حاضر چندین اکیپ عمرانی در سطح شهر رشت و مناطق پنجگانه 
آن مستقر بوده و اجرای تدریجی پروژه های زیرسازی و روکش آسفالت 

را بر عهده دارند.

: مدیر منطقه یک شــهرداری رشت 
ر  طرح میثاق شهردا
رشت نسخه نجات 

و  ترافیکی  بخش وضعیت 
عمرانی است

جلسه کمیته درآمدی، به منظور بررسی راهکارهای تامین منابع مالی، افزایش درآمد و ارائه خدمات به 
شهروندان به ریاست یوسف یزدانی مدیر منطقه یک شهرداری رشت برگزار شد.

یوسف یزدانی مدیر منطقه یک شهرداری رشت در این جلسه ضمن تاکید به اهمیت طرح میثاق اظهار 
کرد: به عنوان منطقه یک شهرداری رشت باید همه تلاشمان را انجام دهیم و با تامین منابع مالی ، 

شهردار محترم رشت را در اجرای پروژه های عمرانی همراهی نماییم.
وی با بیان اینکه طرح میثاق بسیاری از معضلات و مشکلات ترافیکی شهر رشت را برطرف می کند 
بیان کرد: طرح میثاق شهردار محترم رشت نسخه نجات بخش وضعیت ترافیکی و عمرانی شهر رشت 

است.
مدیر منطقه یک شهرداری رشت در مورد موضوع هایی مانند بند ت تبصره ۶ تبدیل آرای تخریب به 
جریمه و تسهیلاتی که قانون گذار به شهروندان ارائه می کند را از موارد مهم دانست و خاطرنشان کرد 

که همه حوزه ها باید وظایف خود را به صورت جد پیگیری کنند.
لازم به ذکر است در این جلسه همینطور در مورد اطلاع رسانی در خصوص تخفیف فیش های عوارض 
نوسازی که در پایان مرداد  ۱۴۰۲ فرصت باقی است مورد تاکید قرار گرفت که این موضوع  به نحو 

احسنت اطلاع رسانی شود تا شهروندان از این فرصت استثنایی بهره مند شوند.
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البته غیبت رییس  در نودمین جلسه شورای اسلامی شهر رشت که با حضور شهردار و 
شورا شنبه ۱۰ تیر ۱۴۰۲ برگزار شد، فرآیند اجرای هشت طرح عمرانی بزرگ موسوم به 
طرح میثاق مورد بحث و بررسی قرار گرفت و بالاخره بعد از دو سال عمر کاری شورای 
ششم، شاهد تصویب طرح عمرانی بزرگی در صحن علنی شورا بودیم که اجرای آن می 
تواند تحول بزرگی در رشت ایجاد کند و گره کور ترافیکی شهر را پس از سالها باز نماید.

به گزارش خط اول، رحیم شوقی از روزی که برای گرفتن رای اعتماد، به شورا دعوت 
شد تاکید داشت که برای کار کردن آمده و حتی نیم نگاهی هم به یارگیری های سیاسی 
ندارد و تا امروز که هفت ماه از آمدنش گذشته به خوبی در همین مسیر حرکت کرد و 

اولویتش کار کردن بوده است.
باتوجه به مناصب پیشین وی که معاونت عمرانی منطقه آزاد انزلی و مدیرکل دفتر فنی 
استانداری گیلان بوده یقینا با نقیصه های عمرانی مرکز استان گیلان کاملا آشناست از 
همین رو بلافاصله به فکر حل معضل کهنه ترافیک افتاد و با برنامه ریزی برای ساخت 
هشت تقاطع بزرگ در میادین بزرگ شهر معتقد است می توان قدم بزرگی در حل این 

معضل همیشگی برداشت.
کمتر از یک دهه قبل نیز شهردار وقت رشت چنین ایده ای داشت و با ساخت پنج روگذر 
بزرگ در میادین شهر از بار ترافیکی قابل توجهی رو کاست و امروز شهردار جدید رشت 
معتقد است با ایجاد تقاطع روگذر بر روی دیگر میادین بزرگ شهر می توان حجم قابل 

توجهی از بار ترافیکی شهر کاست.
اگرچه میادین هر شهر نقطه استراتژیک شهری برای نشان دادن فرهنگ و نماد شهر با 
رسم و نصب المان های مختلف هستند و با ایجاد تقاطع این امکان از بین می رود ولی 
با ایجاد پل های بزرگ امکان جدیدی مهیا می شود تا سازمان زیباسازی شهرداری بتواند 

با نقاشی های زیبا نقیصه بوجود امده را اندکی جبران نماید.
بلاشک تقاطع های مذکور که بناست در هشت نقطه پرترافیک فلکه توشیبا، بلوار شهید 
باهنر، نیروی دریایی، میدان امام حسین، فلکه فرزانه، سه راه رودباری، حمیدیان و بلوار 
نماز و با صرف حدود هزار میلیارد تومان در کمتر از یک سال و نیم ساخته شوند تاثیر 
فراوانی در کاهش ترافیک خواهند داشت اما فراموش نکنیم قسمت عمده ای از ترافیک 
بواسطه کمبود فضای پارک حاصل می شود که شهرداری می تواند با احداث پارکینگ 

های مکانیز به جای پارکینگ های همسطح و طبقاتی این قفل را نیز بشکند.
اگرچه هزینه احداث این نوع پارکینگ های مکانیزه کمی بیشتر از سایر پارکینگ ها است 
اما بخاطر سطح اشغال بسیار کمی که دارند و بیشتر مانورشان در ارتفاع شکل می گیرد 

می تواند بهترین امکان برای حل دیگر معضل ترافیک یعنی پارکینگ باشد.
با همراهی بی بدلی که اعضای شورا هم در روز رای گیری شهردار و هم در جلسه بررسی 
طرح میثاق از خود نشان دادند یقینا اگر شهردار برای رفع مشکل پارک خودروها نیز گاهی 

بردارد بی درنگ همراهی شورا را نیز خواهد دید.
شهردار رشت؛ با اجرای پروژه های طرح میثاق درصددیم خدمتی ماندگار 

به شهروندان فهیم رشت عرضه کنیم
داشت:  اظهار  جلسه  این  در  رشت  شهردار 
را  میثاق  طرح های  اجرای  رشت  شهرداری 
در دستور کار خود قرار داده اما این بدان معنا 
نیست که از انجام سایر اقدامات زیرساختی، 

سنواتی و زیربنایی غافل می شود.
پیگیری های  با  کرد:  تصریح  شوقی  رحیم 
پروژه  پیمانکار  دادیم  انجام  که  زیادی 
ساختمان دیتا سنتر شروع به کار کرده است، 
تجهیزات آن خریداری شده و به طور کلی 
روند اجرای اقدامات به خوبی در حال انجام 

است .
اینکه شهرداری رشت برای تکمیل پروژه پل پستک تا چهار یا پنج ماه  با بیان  شوقی 
آینده تلاش گسترده ای را آغاز کرده است افزود: در مورد پروژه ژ۵ و مانع زدایی از آن که 
سالهای سال بدون تعیین تکلیف باقی مانده بود جلسات متعددی را با مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای گیلان برگزار کردیم و دستگاه قضایی نیز حمایت خوبی به عمل آورده است.

وی اضافه کرد: مدت قرارداد پارک ۵۰۰ هکتاری لاکان به پایان رسیده و باید قرارداد آن 
تمدید شود اما با تمام اینها شهرداری رشت اجرای پروژه های خود در این محدوده نظیر 

احداث نگهبانی و سرویس بهداشتی را آغاز کرده است.
شهردار رشت بیان داشت: در مورد پروژه های عمرانی، ساماندهی لندفیل سراوان، کارخانه 
با  هفته  هر  بنابراین  دارم  ویژه ای  حساسیت  سبز  فضای  پروژه های  و  لاکان  آلی  کود 
بازدید قرار  آنها را رصد کرده و طرحها را مورد  برگزاری جلسات کارگاهی روند اجرای 

میدهم تا روند انجام این پروژه ها تحت هیچ عنوان به تعویق نیافتد.
شوقی تصریح کرد: به عنوان شهردار رشت به همشهریان خود قول خدمت داده ام و در این 
مسیر سختی را به جان خریده ام و معتقدم اجرای پروژه های کلان عمرانی با پیگیری های 

شبانه روزی تیم اجرایی شهرداری و حمایت شورای اسلامی محقق می شود.
وی عنوان کرد: تیم اجرایی ما در شهرداری رشت سابقه اجرای پروژه های کلان عمرانی 
را در استان گیلان داشته اند به همین علت درصددیم با بهره گیری از توان آن ها خدمتی 

ماندگار را به شهروندان فهیم رشت عرضه کنیم.
شهردار رشت با تاکید بر اینکه در خلال اجرای پروژه های طرح میثاق هیچ خللی در اجرای 
دیگر پروژه های مهم شهر رشت به وجود نمی آید یادآور شد: در مورد دغدغه تامین منابع 
مالی که مورد توجه اعضای شورای اسلامی است هم باید بگویم بعد از اصلاح پروژه ها و 

اخذ پیمانکار تامین منابع مالی را در اولویت کارهایم قرار خواهم داد.
شوقی از جلسه چند روز آینده خود با رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان 
برای پروژه های طرح میثاق  استانی و ملی  اعتبارات  از  استفاده  خبر داد و تصریح کرد: 

موضوع این گفت وگو خواهد بود و حتما برای تحقق این هدف رایزنی های گسترده ای را 
به ویژه با کمک سه نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس انجام خواهم داد. 

وی تصریح کرد: با انسجام و  وحدتی که امروز در شورای اسلامی شهر رشت وجود دارد 
از موعد مقرر شروع  با اتحاد و همدلی مدیریت شهری پروژه های طرح میثاق زودتر  و 

می شود و به پایان خواهد رسید.
محسوب  بزرگ  بسیار  پروژه هایی  میثاق ،  طرح  پروژه های  داشت:  اظهار  رشت  شهردار 
می شوند و از اعضای شورای اسلامی شهر رشت تقاضا دارم هر نکته و نظری در مورد 
همدلی  با  و  هم  کنار  در  تا  بفرمایند  بیان  دارند  میثاق  طرح  ترافیکی  کلان  پروژه های 

یکدیگر برای شتاب دهی به عملیات اجرایی آنها تلاش کنیم. 
از پیش  اقدامات کلان عمرانی بیش  به ثمر نشستن  برای  اذعان کرد:  پایان  شوقی در 
مدیریت  امر  این  بدون  زیرا  رشت هستیم  فهیم شهر  تحمل شهروندان  و  نیازمند صبر 

شهری نمی تواند در اسرع وقت نسبت به انجام تعهدات خود و اتمام پروژه ها اقدام کند.
پروژه های  اجرای  روند  باید  رشت؛  شهر  اسلامی  شورای  رییس  نایب 

عمرانی سرعت یابد
رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نایب 
هم در جلسه صحن علنی شورای اسلامی 
و  گذشته  سال  از  ماه  چهار  داشت:  اظهار 
باید روند اجرای پروژه های عمرانی سرعت 

یابد.
اقدامات  هم به  اشاره ای  رمضانی  هادی 
عمل  و  غربی  کشورهای  کننده  منزجر 
به  اهانت  برای  انها  شهروندان  از  برخی 
کتاب آسمانی داشت و تصریح کرد: چنین 
اقدامات زشتی را به شدت محکوم می کنیم 
و معتقدیم این کشورها در عین حالی که 

ادعای آزادی و پیشرفت دارند اما در بربریت کامل به سر می برند.
ابراز داشت: در جلسه  اشاره کرد و  ادامه به موضوع پروژه های طرح میثاق  رمضانی در 
اولیه  طرح  به  نسبت  اصلاحاتی  و  تغییرات  اسلامی  شورای  کمیسیون های  مشترک 

شهرداری اعمال شد تا دیگر تردیدی در مسیر تایید و اجرای آن باقی نماند.
گفتنی است متن لایحه اجرای طرح میثاق با هدف رفع مشکلات ترافیکی شهر رشت 
و اجرای چندین تقاطع همسطح و غیر همسطح توسط نایب رئیس شورای اسلامی شهر 
رشت قرائت شد و در پایان تاکید کرد: طرح میثاق، بزرگترین طرح عمرانی تاریخ ادوار 
به  اسلامی  در صحن شورای  که  و شهرداری رشت محسوب می شود  اسلامی  شورای 
تصویب رسید و قرار است طرح مذکور در سایه همدلی مجموعه مدیریتی استان گیلان 

اجرایی شود.
به  دارم  انتظار  می کنیم/  حمایت  میثاق  طرح  از  رضویان:  سیدحسین 
موازات چنین لایحه خوبی لایحه ای برای ساخت شهر انسان محور نیز 

به شورا ارائه شود
سیدحسین رضویان عضو شورای اسلامی 
ضمن  شورا  علنی  صحن  در  رشت  شهر 
میثاق  طرح های  از  خود  موافقت  اعلام 
گفت: انتظار دارم به موازات چنین لایحه 
انسان  شهر  ساخت  برای  خوبی لایحه ای 

محور نیز به شورا ارائه شود.
ارتباطات و  به گزارش واحد خبر مدیریت 
امور بین الملل شهرداری رشت، سیدحسین 
رضویان عضو شورای اسلامی در نودمین 
با  که  رشت  شهر  اسلامی  شورای  جلسه 
محوریت تصویب طرح های عمرانی میثاق 

برگزار شد اظهار داشت: در این جلسه برای انجام پروژه های عمرانی در شهر رشت اشتیاق 
همه  از  بنابراین  است  ارزشمند  من  برای  خواست  و  انگیزه  این  و  دیدم  را  خوبی  بسیار 

همکاران شورایی و شهردار شهر رشت قدردانی می کنم.
رضویان ادامه داد: در تمامی جلسات گذشته در قامت موافق طرح میثاق صحبت کرده ام 
و بخشی از این اتفاق را برای رشت سودمند می بینم زیرا که سال هاست در این شهر کار 

عمرانی این چنینی انجام نشده است.
بر عدد در ساخت و  مبتنی  پوزیتیوستی که  دیدگاه های  ابراز داشت:  عضو شورای شهر 
ساز است زمانی در حکمرانی شکل می گیرد که تصمیم گیری تنها برآمده از روش های 
مهندسی باشد اما در حدود مدیریت شهری لازم است تا دیدگاه های علوم انسانی هم مد 

نظر قرار گیرد.
رضویان به شهر انسان محور به عنوان مفهومی که امروزه در دنیا فراگیر شده اشاره کرد 
و افزود: در شهر انسان محور از سیطره خودرو اجتناب می گردد در این باره گفته می شود 
که تولید راه های جدید سیطره اتومبیل در شهر تبعات خاص خویش را به همراه دارد به 
همین علت پیشنهاد می کنم اندیشه های دکتر کیافر استاد برنامه ریزی شهری و منطقه ای 

دانشگاه کالیفرنیا مورد مطالعه قرار گیرد. 
وی لزوم پرداخت به زمینه های ایجاد ترافیک و سنجش رفتار ترافیکی و بهره گیری از 
فناوری های نوین را متذکر شد و گفت: شهر رشت خاستگاه طبقه متوسط است و سرانه 
نخبگی و فرهمندی آن از میانه کشور بالاتر است به همین علت از شهردار رشت انتظار 
دارم در کنار چنین لایحه خوب و سودمندی که برای انجام کارهای عمرانی به شورا ارائه 
شده با احتساب اینکه پرسنل بسیار خوبی در واحد مطالعات و پژوهش شهرداری رشت 
شورا  به  محور  انسان  شهر  تحقق  جهت  در  هم  دیگری  لایحه  هستند  کار  به  مشغول 

تقدیم شود.
عضو شورای اسلامی شهر رشت در پایان تصریح کرد: در شهر انسان محور تحقق کیفیت 
زندگی وضعیت بهتری دارد به طوری که وقتی یک شهروند رشتی در آن زندگی می کند 

از احساس آسایش، آرامش و لذت بیشتری برخوردار خواهد شد.
کنار شهردار رشت  در  قد  تمام  اسلامی شهر رشت؛  سخنگوی شورای 

هستیم
 سخنگوی شورای اسلامی شهر رشت هم 
در این جلسه اظهار داشت: بعد از سالها قرار 
است برای شهر رشت اتفاقات خوبی در حوزه 
عمرانی رقم بخورد به همین علت این امر را 

به فال نیک می گیریم.
بالا  را  رشت  جمعیتی  تراکم  حسینی  نادر 
اقدامات کلان  باید  اینکه  بیان  با  و  دانست 
عمرانی جهت تعالی این شهر عملیاتی شود 
ادامه داد: انتظار داریم خروجی اجرای چنین 
طرح ها و برنامه هایی به نفع همه شهروندان 

و تیم مدیریت شهری تمام شود.
حسینی تصریح کرد: ما اعضای شورای اسلامی تمام قد در کنار شهردار رشت هستیم 
اقدامات  با تلاش شهردار رشت که سابقه  با همت و همدلی اعضا شورا و  امیدواریم  و 
عمرانی و زیربنایی را در کارنامه خود دارد خروجی مثبتی را برای شهر رشت شاهد باشیم.

وی با بیان اینکه نحوه تامین اعتبار پروژه های عمرانی کلان شهری مشخص شده است 
تعالی همه جانبه رشت را خواستار شد و اذعان کرد: باید اقدامات به گونه ای انجام شود تا 
در مسیر سایر پروژه های عمرانی مهم نظیر نهضت آسفالت و تعمیر ماشین آلات شهری 

آسیب و خدشه ای وارد نشود.
رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و حقوقی شورای اسلامی شهر رشت:

اختصاص ۹۵۰ میلیارد تومان اعتبار برای اجرای پروژه های طرح  میثاق
حقوقی  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  رئیس 
نیز در سخنانی  شورای اسلامی شهر رشت 
هشت  میثاق،  طرح  قالب  در  داشت:  اظهار 
در  همسطح  غیر  و  همسطح  تقاطع  پروژه 

شهر رشت اجرایی می شود.
سید شمس شفیعی در مورد محل اجرای این 
پروژه ها افزود: این تقاطع ها در فلکه توشیبا، 
میدان  دریایی،  نیروی  باهنر،  شهید  بلوار 
رودباری،  راه  سه  فرزانه،  فلکه  امام حسین، 
حمیدیان و بلوار نماز با هدف رفع گره های 

ترافیکی در طول ۱۸ ماه اجرایی می شوند.
شفیعی کل اعتبار پروژه های ترافیکی رشت 

را طبق برآورد انجام شده در سال ۱۴۰۲ معادل ۹۵۰ میلیارد تومان ذکر کرد و افزود: قرار 
است پروژه های ترافیکی و پل های همسطح و غیر همسطح رشت در سال ۱۴۰۲ حدود 
۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته باشند هر چند ممکن است تعدادی از این پروژه ها همین 

امسال به بهره برداری برسند.
وی ادامه داد: علاوه بر پروژه های طرح میثاق پروژه های دیگری مانند بازگشایی سرگل 
به سعدی، کانال ژ ۵، بازگشایی ۱۴ متری لاله، آسفالت معابر اصلی و فرعی و دهه ها 

پروژه فرهنگی، عمرانی، ورزشی و خدماتی در مناطق شهر رشت عملیاتی خواهند شد.
در  کرد:  اضافه  رشت  شهر  اسلامی  شورای  حقوقی  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  رئیس 

 روند تحول بنیادین و تاریخی شهر رشت با پیشرفت فیزیکی لایروبی و بازآفرینی تالاب عینک 
برای نخستین مرتبه همزمان با اجرای پروژه های عمرانی در قالب طرح میثاق با مساعدت 
ویژه اعضای شورای اسلامی شهر و پیگیری رحیم شوقی شهردار با هدف ارتقا و پویایی اقتصاد 

گردشگری شهری شتاب گرفته است.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، پروژه کلان گردشگری رشت که با محوریت 
بقعه خواهر امام رضا )ع( در محله ساغریسازان آغاز و با امتداد آن در بازآفرینی بافت بازار و پیاده 
راه فرهنگی مرکز شهر به محله پیرسرا می رسد، در نهایت با فضاسازی حریم دریاچه عینک به 

گردشگری طبیعت ختم می شود.
آب بندان های عینک با سه پهنه آبی به مساحت حدود ۳۳ هکتار، تالابی طبیعی است که در 
منطقه چهار شهر رشت واقع شده و بزرگ ترین آب بندان شهری ایران با مالکیت عمومی 

محسوب می شود.
لایروبی و بازآفرینی تالاب عینک با هدف حجم آبگیری آبندان، تامین حداقل نیاز جهت پایداری 

اکوسیستم آبی، رفع آلودگی های زیست محیطی، بازگشت به شرایط طبیعی گذشته و جوان سازی 
آب بندان و همچنین احیای تنوع گونه های بومی و افزایش پایداری این گونه ها توسط شهرداری 

رشت اجرایی شده است.
بازوسازی تالاب عینک در راستای ایجاد مسیرهای گردشگری )پیاده روی شهری(، حفاظت 
اراضی پیرامون در مقابل جریان های سیلابی، ایجاد مرز پیرامون آب بندان و پایدارسازی جداره 
آب بندان، جلوگیری از تصرف، حفظ منابع آبی و جلوگیری از هدر رفت آب، کنترل ورود پسآب، 
کنترل حجم پهنه آبی، بهسازی دریچه های کنترل خروجی های آب بندان و رفع آلودگی های 

پیرامون آب بندان در حال انجام  است. 
ایجاد پیاده راه و مسیر دوچرخه سواری اطراف تالاب و همچنین ایجاد جزیره به همراه راه اندازی 
رستوران دریایی از برنامه های بازآفرینی تالاب عینک محسوب می شود که با هدف واگذاری 
به بخش خصوصی در راستای افزایش ورود و ماندگاری گردشگران در شهر رشت برنامه ریزی 

شده است.

ح عمرانی تاریخ رشت  ح میثاق؛ بزرگترین طر رشت در مســــیر توسعه طر

تبادل نظر شهرداری 
برای  آبفا  و شرکت  رشت 

پروژه های  اجرای سریع تر 
طرح میثاق

مازیار علیپور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان گیلان به همراه معاونین  خود روز چهارشنبه ۱۴ تیر ۱۴۰۲ با رحیم شوقی شهردار رشت دیدار و گفت وگو کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب و شهردار رشت در این جلسه پیرامون مباحث مشترک همکاری و پروژه های پیش روی ترافیکی موسوم به طرح میثاق و لزوم نقش آفرینی بیشتر دستگاه های اجرایی و خدمات رسان 

با یکدیگر گفت وگو و تبادل نظر انجام دادند.
لازم به ذکر است، شهرداری رشت و شورای اسلامی شهر پس از گذشت سالها که در این شهر پروژه عمرانی بزرگی اجرا نشد اجرای چندین پل و تقاطع همسطح و غیرهمسطح را در قسمت های مختلف شهر با 
هدف کنترل ترافیک و تسهیل در رفت و آمد برنامه ریزی کردند که اجرای سریع تر آنها علاوه بر موضوعات اعتباری که در دستور کار شهرداری و شورای اسلامی قرار گرفته به همکاری متقابل دستگاه هایی نظیر 

شرکت آب و فاضلاب نیاز دارد.

برگزاری جلسه تعاملی 
با رئیس پلیس راهور گیلان

نشست تعاملی مدیریت 
شهری رشت و اداره برق 

جلسه تعاملی شهردار رشت، رئیس شورای اسلامی 
و رئیس کمیسیون حمل و نقل شورا با رئیس پلیس 
راهور استان گیلان در راستای اجرای پروژه های طرح 

میثاق برگزار شد. 
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
رحیم شوقی شهردار رشت، محمد  شهرداری رشت 
حسین واثق کارگرنیا رئیس شورای اسلامی و مسعود 
عباس نژاد رئیس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک 
شهری شورای اسلامی با سرهنگ امیر طالبی رئیس 

پلیس راهور استان گیلان دیدار کردند. 
ارائه پروژه های عمرانی طرح میثاق، برنامه ریزی اجرایی 
بین  و هماهنگی  انسجام  رویه همدلی،   برقراری  و 
دستگاهی برای پیشبرد بیشتر این پروژه ها مهم ترین 

هدف از برگزاری این جلسه بود.
اولویت های مهم شهرداری رشت  از  همچنین یکی 
اجرای سریع تر پروژه های ترافیکی است تا به موجب 
آن معضلاتی که برای تردد شهروندان ایجاد می شود 
به حداقل رسیده و مدیریت شود که این امر با تقویت 
تعاملات مدیریت شهری با سایر دستگاه ها از جمله 

نهاد انتظامی میسر خواهد شد.
و  همراهی  با  رشت  شهرداری  است،  ذکر  به  لازم 
حمایت شورای اسلامی درصدد است با اجرای چندین 
پل و تقاطع همسطح و غیرهمسطح در جهت حل 
بخشی از گره های ترافیکی شهر رشت و تأمین رفاه 

حال شهروندان گام بردارد.

رئیس شورای اسلامی شهر رشت در این نشست در دفتر 
شهردار رشت با اشاره به اینکه فقدان مدیریت یکپارچه 
شهری منجر به بروز مشکلات و ناهماهنگی ها می شود 
اظهار کرد: سازمان ها بر اساس تدابیر خودشان امورات 
را انجام می دهند و این مسئله چالش ها و مشکلاتی در 

روند اجرای پروژه ها رقم می زند.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری رشت ، محمد حسین واثق کارگرنیا با بیان 
اینکه این نشست باهدف ایجاد تعامل در راستای اجرای 
پروژه طرح میثاق برگزار شده است افزود:باید مشکلات را 
به حداقل برسانیم و اجازه ندهیم تا عدم مدیریت یکپارچه 

شهری در مسیر اجرای پروژه ها تعلل ایجاد کند.
اینکه  به  تاکید  با  رئیس شورای اسلامی شهر رشت 
هشت پروژه طرح میثاق برای مجموعه مدیریت شهری 
رشت بسیار حائز اهمیت است تصریح کرد: شهروندان 
رشت نیز منتظرند تا هر چه سریعتر اجرای این پروژه ها 

آغاز و تاثیرات آن را در شهرببینند. 
شهردار رشت نیز در این نشست با اشاره به اینکه در 
مجموعه شورا و شهرداری رشت همدلی و پشتیبانی 
اعضای محترم شورای  کرد:  اظهار  دارد  وجود  خوبی 
رشت و در راس ریاست شورا ، حمایت بسیار خوبی از 
اقدامات طرح های شهرداری رشت انجام می دهند و 
این همراهی منجر به تسریع در پروژه ها و رفع موانع 

پیش رو شده است.
رحیم شوقی با بیان اینکه تعاملات درون سازمانی و فرا 
دستگاهی اتفاقات خوبی را رقم می زند افزود: یقینا نتایج 
این همراهی در بهبود وضعیت زندگی شهروندان نیز 
تاثیر گذار است. وی با تاکید بر اینکه مجموعه مدیریت 
شهری با دیگر دستگاه ها نیز در بهترین شرایط تعاملی 
قرار دارد تصریح کرد: بازدیدهای میدانی ناظرین عمرانی 
و پیمانکاران به منظور اجرای پروژه های طرح میثاق 
آغاز شده است و پیمانکاران برای تجهیز کارگاه نیز وارد 
عمل شده اند. شهردار رشت با بیان اینکه پیمانکار پروژه 
ژ پنج نیز انتخاب شده است گفت: با تعاملات ایجاد شده 
اجرای این پروژه نیز با سرعت در دست انجام است و 
ان شاالله به حول الهی و با اجرای آن بخش عظیمی از 
مشکلات ترافیکی رشت برطرف می شود و امیدواریم 
تا تداوم تعاملات ما بین دستگاه ها و مجموعه مدیریت 
شهری رشت که به تسریع در اجرای پروژه های درون 
شهری می انجامد ، تاثیرات اجرای این پروژه ها هر چه 

سریعتر در زندگی شهروندان نمود پیدا کند.

خبر

وبی تالاب عینک با هدف پویایی اقتصاد گردشگری شهری شــتاب گرفتن لایر
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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول آذر ۱۴۰۲
 سال هشتم
 شماره ۴۷

بررسی دوم اصلاحیه بودجه سال ۱۴۰۲ شهرداری قرار شد ردیف های مربوط به جمع آوری 
و  مطهری  خیابان  سازی  رو  پیاده  مهر،  مسکن  آتش نشانی  ساختمان  آب های سطحی، 
استاسرا و ادامه مرمت ساختمان میرزا خلیل رفیع در جای خود محفوظ ماندند تا تامین 

اعتبار آن ها طبق برنامه انجام شود.
شفیعی از پیش بینی ۵۰۰ میلیارد تومان تسهیلات بانکی در ضوابط بودجه امسال شهرداری 
رشت خبر داد و ابراز داشت: ۶۰۰ میلیارد تومان اعتبار به فروش املاک اختصاصی یافته و 
به شهردار رشت اختیار دادیم تا از این محل برای اجرای پروژه های عمرانی هزینه کنند. 
وی اذعان کرد: اینجانب به عنوان کارشناس مالی و بودجه به همه تضمین می دهم امسال 

خارج از سقف بودجه مصوب سه منبع جدید درآمدی برای شهر رشت خواهیم داشت. 
رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و حقوقی شورای اسلامی شهر رشت افزود: برای حدود 
به  تا ده هزار واحد مسکونی رأی تخریب صادر شده و طبق مصوبه مجلس که  هفت 
شهرداری ها ابلاغ شده اجازه تکلیف در این زمینه داده شده است بنابراین در بدبینانه ترین 
برای  باید  که  داشت  خواهیم  درآمد  محل  این  از  تومان  میلیارد   ۵۰۰ از  بیش  ما  حالت 
پروژه های ترافیکی رشت هزینه شود.شفیعی با بیان اینکه سال گذشته ۳۳۸ میلیارد تومان 
ارزش افزوده در بودجه محقق شد ادامه داد: این مبلغ در لایحه بودجه ۱۴۰۲ معادل ۴۰۰ 
میلیارد تومان برآورد شده و انتظار داریم بیش از ۶۰۰ میلیارد تومان از این محل درآمد 
در  رشت  مردم  نماینده  و  رشت  شهردار  خود،  رایزنی  به  اشاره  باشیم.وی ضمن  داشته 
مجلس با ریاست سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان گیلان سخن گفت و ابراز داشت: 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی گیلان قول مساعد دادند تا از محل منابع دولتی 
۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای پروژه های کلان ترافیکی شهر رشت اختصاص پیدا کند. 
با توجه به  رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و حقوقی شورای اسلامی شهر رشت افزود: 
پیشنهاد شهردار رشت، پیش بینی میکنم برای امسال و سال آینده بتوانیم مبلغ ۴۰۰ میلیارد 

تومان از محل منابع دولتی جذب کنیم.
فقیه  ولی  نماینده  با حمایت  و  انجام شود  هماهنگی های لازم  اگر  داشت:  ابراز  شفیعی 
در استان گیلان و استاندار گیلان تحقق اعتبارات و اجرای پروژه های کلان شهر رشت 
قطعی خواهد بود.وی خطاب به استاندار گیلان ادامه داد: از استاندار گیلان می خواهیم 
خدمات  دستگاه های  هماهنگی  و  دولتی  اعتبارات  تخصیص  و  تهیه  جهت  لازم  دستور 

رسان را صادر کنند.
رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و حقوقی شورای اسلامی شهر رشت حمایت های دستگاه 
با  و گفت:  نیز خواستار شد  را  راهور  پلیس  و  پاسداران  انتظامی سپاه  و  امنیتی  قضایی، 
حمایت فرماندهی سپاه قدس گیلان و تفاهم نامه ای که بین شهرداری و این نهاد منعقد 
شد شاهد تامین مصالح و اجرای آسفالت در سطح شهر به ویژه مناطق کم برخوردار و 
سه  ویژه  به  مجلس  در  گیلان  استان  نمایندگان  حمایت  شفیعی  هستیم.  شهر  حاشیه 
نماینده رشت را برای اجرای پروژه های عمرانی کلان شهر لازم دانست و گفت: برای 
تخصیص بودجه دولتی به این پروژه ها به حمایت فرماندار شهرستان رشت هم نیاز داریم 
و امیدواریم شهروندان نیز در مسیر توسعه و پیشرفت شهر با ما همکاری متقابل داشته 

باشند و صبوری به خرج دهند.
و  نقل  و  حمل  کمیسیون  رئیس 
شهر  اسلامی  شورای  ترافیک 
شورای  عضو  یازده  هر  رشت؛ 

اسلامی حامی شهردار رشت
ترافیک  و  نقل  و  حمل  کمیسیون  رئیس   
شورای اسلامی شهر رشت در جلسه صحن 
علنی شورای اسلامی که با حضور شهردار 
فرآیند  آغاز  بررسی  محوریت  با  و  رشت 
برگزار شد عنوان کرد:  میثاق  اجرای طرح 

۲۳ ماه بسیار سخت و دشوار از فعالیت شورای اسلامی رشت گذشت در حالیکه همه اعضا 
به دنبال یک هدف تحت عنوان برای رشت و برای مردم رشت بودیم و برای رقم زدن 

اتفاقات خوب در این شهر تلاش کرده و هزینه های زیادی را پرداخت کردیم.
مسعود عباس نژاد عباس نژاد ضمن تشکر و قدردانی از صبر و بردباری مردم رشت و 
اعتماد آنها به اعضای شورای اسلامی تصریح کرد: امروز بزرگترین لایحه ادوار شورای 
اسلامی شهر در صحن علنی شورا در حال بررسی است لایحه ای که تمام اعضای شورا 
برای رسیدن به آن تلاش کردند تا دیگر کسی نگوید رشت شهر نفرین شده ای است و 

نمی توان در آن کار کرد.
رئیس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر رشت با بیان اینکه وی در 
طول ۲۳ ماه گذشته هرگز مصلحت شخصی را بر مصلحت شهری ترجیح نداده و ابایی 
از گفتن حقایق نداشته است افزود: امروز اگر شخص آیت الله فلاحتی نماینده ولی فقیه در 
استان گیلان نبود هرگز نمی توانستیم برای اجرای پل غیرهمسطح میدان مصلی اقدامی 

انجام دهیم.
عباس نژاد با تاکید بر اینکه همه مسئولان نظیر استاندار گیلان، رئیس کل دادگستری، 
دادستان مرکز استان، فرماندهی فراجا، راهور و سردار فرماندهی سپاه به دنبال رقم خوردن 
اتفاقات بزرگ در شهر رشت هستند ادامه داد: دیگر قرار نیست حسرت استان های همجوار 
را بخوریم زیرا امروز قرار هست با کمک همه دست اندرکاران و شهردار جسور رشت برای 

این شهر اتفاقاتی خوب رقم بخورد.
وی توسعه شهر رشت را هدف بزرگی که از سوی همه اعضای شورای اسلامی رشت 
دنبال شده و می شود خواند و ابراز داشت: شورای ششم اسلامی همه نوع حملات را به 
خود دیده اما نه تنها خسته نشد و از پا ننشست بلکه از همان ابتدا اتفاقات بزرگ را برای 
رشت برنامه ریزی کرد تا با انجام پروژه های جدید این شهر به الگوی توسعه و پیشرفت 

در کشور تبدیل شود.
رئیس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر رشت تصریح کرد: به شهردار 
رشت این اطمینان را میدهم در مسیر اجرای پروژه های کلان طرح میثاق هر یازده نفر 
عضو شورای اسلامی حامی شما هستند بنابراین نباید از هیچ چیزی بترسید زیرا همه ما 

قرار است در این مسیر با شما همراه و همقدم شویم.
سرلوحه  را  آفرینی  امید  باید  مسئولان  فرمودند  عزیزمان  رهبر  داشت:  ابراز  نژاد  عباس 
کارشان قرار دهد به همین علت ما نیز خود را برای سختی ها و مشکلاتی که در مسیر 
اجرای پروژه های کلان شهری ایجاد خواهد شد آماده کرده ایم تا مشکلات مردم شهر 

رشت در حوزه ترافیک کمتر و کمتر شود.
وی عنوان کرد: برخی از پروژه های کلان شهر رشت ۱۲ ماهه و بعضی ۱۸ ماهه هستند 
و امیدواریم با کمک همه رسانه ها شاهد صبوری شهروندان فهیم باشیم تا بدین ترتیب با 

اجرای به موقع پروژه های کلان، گره ای از گره های این شهر باز شود.
تاکید رئیس کمیسون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی رشت بر اجرای 

تقاطع غیر همسطح فرزانه 
اجتماعی شورای  و  رئیس کمیسیون فرهنگی 
تقاطع  اجرای  به  تاکید  با  اسلامی شهر رشت 
این   گفت:  رشت  فرزانه  میدان  همسطح  غیر 
برای  شوقی  انتخاب  ابتدای  در  را  موضوع 

جایگاه شهردار رشت نیز به وی تاکید نمودم.
کمیسیون  رئیس  شهرستانـی،   تاج  علیرضا 
فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی رشت نیز 
در این جلسه اظهار کرد: بنده در زمان معارفه 
دکتر شوقی بعنوان شهردار رشت ، تاکید خود 
حول سه موضوع را به ایشان اعلام کردم که 
عبارت بودند از پرداختن به مباحث زیباسازی 

شهری، پروژه احیای تالاب عینک و راه اندازی تقاطع غیر همسطح فرزانه که با توجه 
به گره های ترافیکی موجود در آن معبر و درخواستهای مکرر شهروندان مبنی بر رفع 

تراکم ترافیکی از اولویت در اجرا برخوردار بود. 
وی با اعلام موافقت پیرامون لایحه ارسالی شهرداری رشت با موضوع احداث هشت 
پروژه عمرانی بزرگ در این شهر افزود: اکنون جای امیدواری و فرصت مغتنمی است 
ساماندهی  شاهد  ترافیکی شهر،  قرمز  نقاط  در  غیر همسطح  تقاطع  چند  احداث  با  که 

اساسی در معابر پرترافیک شهـر رشت خواهیـم بود.
دادن  قرار  اولویت  محترم  شهردار  از  بنده  انتظار  کرد:  تاکید  پایان  در  شهرستانی  تاج 

اجرای پروژه غیرهمسطح میدان ولیعصر )فرزانه( است.
هرگونه  رشت؛  شهر  اسلامی  شورای  عمران  کمیسیون  رئیس 

سنگ اندازی در اقدامات شهرداری خیانت به شهر و مردم رشت است
اسلامی  شورای  عمران  کمیسیون  رئیس 
یک  عنوان  به  داشت:  اظهار  هم  رشت  شهر 
شهروند باید عرض کنم رشت مظلوم چندین 
سال است که اجرای هیچ پروژه ای را به خود 

ندیده است.
امروز  اگر  کرد:  تصریح  سماکچی  محسن 
اعضای  میز  روی  میثاق  طرح  پروژه های 
این  دارد  قرار  رشت  شهر  اسلامی  شورای 
ما  جوان  شهردار  بزرگی  و  جسارت  از  امر 
ورود  از  قبل  ماه  سه  دو  که  می گیرد  نشأت 
دنبال  به  اعتماد  رأی  کسب  و  شهرداری  به 

اقدامات عمرانی بود.

سماکچی با تاکید بر اینکه اعضای شورای اسلامی باید یکدل و یکصدا با شهردار رشت 
نباید جلوی کارهای بزرگ  باشند گفت:  جهت اجرای پروژه های عمرانی بزرگ همراه 
را گرفت و واقعا از جسارت شهردار رشت قدردانی میکنم و به کار عمرانی وی و تیم 

مدیریتی شان ایمان دارم.
وی اذعان کرد: به تمام مردم شهر رشت نوید میدهم برای اجرای پروژه های عمرانی 

طرح میثاق مشکل و مانع تامین اعتبار به وجود نخواهد آمد.
امروز  به  تا  اینکه  بر  تاکید  با  رشت  شهر  اسلامی  شورای  عمران  کمیسیون  رئیس 
بزرگ  تمام شهرهای  ابراز داشت: در  نبودند  پای کار  این شهر  برای  نمایندگان رشت 
منابع اجرای رینگ شهری را از اعتبارات ملی تامین کرده اند اما متاسفانه بابت اجرای 
مظلوم  شهر  این  برای  تومان  هزار  حتی  تاکنون  رشت  شهر  متری   ۹۰ رینگ  پروژه 

اختصاص نیافته است.
کرد  ذکر  تومان  میلیارد  هزار  چهار  را  متری   ۹۰ رینگ  پروژه  اجرای  اعتبار  سماکچی 
از همین  را  اجرای پروژه های طرح میثاق  امیدوارم شهردار رشت سرعت کار  و گفت: 
ابتدا افزایش دهد و معتقدم هرگونه سنگ اندازی در اقدامات شهرداری خیانت به شهر 

و مردم رشت است.
وی صبوری مردم برای اجرای پروژه های ترافیکی را یک اصل مهم دانست و عنوان 
کرد: اگر تا به امروز کار بزرگی در رشت انجام نشده به خاطر عدم همراهی دستگاه ها 

بوده است اما خوشبختانه امروز این همراهی و حمایت وجود دارد.
افزایش ظرفیت آسفالت سطح  از  رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر رشت 
شهر با کمک سازمان عمران شهرداری خبر داد و بیان داشت: امروز ما نیازی به پشت 
میز نشستن نداریم از طرفی شهردار رشت مدیری سالم و توانمند و واقعا جهادی است 
و آمده تا کارهای بزرگی را در شهر رشت انجام بدهد به همین خاطر ما باید با قدرت 

از ایشان حمایت کنیم.
عزیزی عضو شورای اسلامی شهر رشت ؛

با اجرای طرح میثاق و کلیات آن موافقم
در  نیز  رشت  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
که  اسلامی  شورای  علنی  صحن  جلسه 
محوریت  با  و  رشت  شهردار  حضور  با 
میثاق  طرح  اجرای  فرآیند  آغاز  بررسی 
برگزار شد ضمن تقدیر و تشکر از شهردار 
رشت اظهار داشت: با اجرای طرح میثاق 
رسیدن  معتقدم  اما  موافقم  آن  کلیات  و 
با احداث چند پل  به الگوی توسعه صرفا 

میسر نمی شود.
توسعه  برای  اینکه  بیان  با  عزیزی  مجید 
ابعاد  همه  باید  رشت  شهر  جانبه  همه 
توسعه مورد توجه قرار گیرد تصریح کرد: 

رشد متوازن شهری زمانی تحقق پیدا می کند که همه ابعاد رشد را در نظر بگیریم.
پروژه  فرهنگی،  مباحث  به  توجه  شهری،  سبز  فضای  سرانه  افزایش  داشت:  ابراز  وی 
دیگر  از  عمومی  نقل  و  حمل  تجهیز  یا  و  زیرساختی  طرح های  متری،   ۹۰ رینگ 
اولویت هایی است که باید در دستور کار مدیریت شهری و شهرداری رشت قرار بگیرد.

شورای  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  و  بهداشت  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر رشت: تیم مدیریتی شهردار تمام جوانب اجرای طرح های 

میثاق را سنجیده اند
 رئیس کمیسیون بهداشت و محیط زیست 
هم  رشت  شهر  اسلامی  شورای  شهری 
اظهار داشت: ما بارها و بارها در انتخابات 
زیادی  به مردم قول های  و  داده ایم  شعار 
دادیم تا کارهای بزرگی را در شهر رشت 

با حمایت آنان انجام دهیم.
حل  کرد:  تصریح  کرنق  کریمی  حسن 
معضل پسماند، معضل سراوان و ترافیک 
شهر رشت، رودخانه های آلوده سطح شهر 
و تالاب عینک، املاک و اراضی نسقی و 
حوزه هایی  جمله  از  خوردار  کم  محلات 

هستند که برای ساماندهی آنها به مردم و شهروندان خود وعده داده ایم.
رئیس کمیسیون بهداشت و محیط زیست شهری شورای اسلامی شهر رشت تصریح 
کرد:  شهردار انقلابی و عمل گرا شهر رشت پیشنهاد اجرای ۸ پروژه بزرگ و مهم را 
با تیم مدیریتی خود همه جوانب آن را هم سنجیده و پیش بینی کرده  ارائه کردند و 
است و در اینجا منتظر تایید شورای اسلامی هستند تا کار را هرچه سریعتر آغاز کنند.

مقطع  این  در  اسلامی  شورای  اعضای  همه  نظر  به  احترام  ضمن  داشت:  ابراز  وی 
حساس نه جای سوال و نه بهانه ای و نه جای لج و لجبازی باقی می ماند و استدعا 
پروژه های  تایید  زودتر ضمن  چه  هر  شود  ایجاد  کارها  در  وقفه ای  اینکه  بدون  دارم 

طرح میثاق بستر اجرای آن را فراهم کنیم.
تایید  با  دارم  انتظار  کرد:  تصریح  شهری  زیست  محیط  و  بهداشت  کمیسیون  رئیس 
تیم  و  برای شهردار رشت  میثاق  از طرح های  اسلامی  شورای  اعضای  محکم  و  قوی 
مدیریت شهری قوت قلبی ایجاد شود تا با اجرای این پروژه ها شاهد دلگرمی مردم و حل 

بخش عمده ای از مشکلات ترافیکی شهر باشیم.

مدیرعامل سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت گفت: مرحله دوم بازآفرینی و مرمت جامع 
بنای تاریخی بلدیه رشت )ساختمان ساعت( در سه بخش سربندی، داخلی و رنگ برداری نمای 

ساختمان عملیاتی شده است.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، امید اکبری با اشاره به بازدید میدانی و تاکید رحیم 
شوقی شهرداردر تسریع روند عملیات بازآفرینی و مرمت عمارت بلدیه رشت اظهار کرد: مرحله دوم 
پروژه مرمت جامع بنای بلدیه )ساختمان ساعت( عملیاتی شده است. وی، پروژه مرمت عمارت 
بلدیه رشت را شامل بخش های سربندی و پوشش رویه بام، مرمت داخلی ساختمان و رنگ 
برداری نمای ساختمان عنوان کرد و افزود: اجرای سربندی و پوشش رویه بام به روش سنتی 
)زامخ( است ضمن اینکه عملیات مرمت لمه های سقف، احیای گربه روها و اجرای دفع رطوبت 
کف در این مرحله انجام می شود. مدیرعامل سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت با بیان 
اینکه مرمت داخلی بنا شامل لایه برداری دیوار و بازسازی دو مرتبه دیوارها است، تصریح کرد: 

مرمت نما شامل رنگ برداری و بازسازی دو مرتبه است.

اکبری به تجهیز کارگاه بازآفرینی و مرمت بنای عمارت بلدیه رشت اشاره کرد و گفت: پروژه مذکور 
در چند جبهه فعالیت دارد و در قسمت بام واچینی سربندی و حلب بام صورت گرفته ضمن اینکه 

پوشش موقت نیز انجام شده است.
وی با اشاره به اینکه لایه برداری دیوار داخلی و تخریب کف سازی بنای عمارت بلدیه در حال 
انجام است، خاطرنشان کرد: سقف نخست  در قسمت بانک و رنگ برداری نمای ساختمان در حال 

انجام است و پروژه طبق برنامه زمانبندی شده پیشرفت فیزیکی دارد.
مجموعه بناهای میراثی میدان شهدای ذهاب )میدان شهرداری( در آذر ماه سال ۱۳۵۶ به شماره 

۱۵۱۶ در فهرست بناهای میراثی کشور ثبت شده است.
کلنگ احداث عمارت بلدیه در پاییز سال ۱۳۰۲ خورشیدی به زمین زده شد و چهارم اردیبهشت 
ماه سال ۱۳۰۵ به اتمام رسید. عمارت بلدیه نخستین بنایی است که برگرفته از الگوی نئوکلاسیک 
اروپایی در مرکز رشت ساخته شده است. سبک این بنا دوره تحول معماری در رشت را روایت 

می کند.

ح عمرانی تاریخ رشت  ح میثاق؛ بزرگترین طر رشت در مســــیر توسعه طر

: نژاد  کوچکی 
از  لزوم حمایت مالی 
برای  شهرداری رشت 
پروژه های اجرای 

 طرح میثاق

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس در جلسه بررسی مهم ترین پروژه های عمرانی شهر که روز چهارشنبه ۴ مرداد ۱۴۰۲ با حضور شهردار، رییس و دیگر اعضای شورای اسلامی و معاونین شهردار برگزار شد 
اظهار داشت: شهرداری رشت کار بسیار سنگین و حجیمی را شروع کرده است و قطعا برای به ثمر رساندن آن به پشتیبانی و منابع مالی نیاز دارد.

به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رشت جبار کوچکی نژاد تصریح کرد: برای تامین مالی پروژه های طرح میثاق نباید تنها به یک نقطه و یا دو نقطه متمرکز شویم بلکه باید از همه 
پتانسیل ها به ویژه از سطح ملی بیشتر استفاده کنیم.

وی اضافه کرد: شهرداری رشت برای تسریع در عملیات اجرایی پروژه های طرح میثاق و پروژه های مدیریت پسماند می تواند با بهره گیری از نیروی انسانی توانمند و متخصص اقدامات را به نحو مطلوب تری به پیش 
ببرد.

کوچکی نژاد اضافه کرد: رینگ ۹۰ متری از دیگر ضروریات شهر رشت است که درصددیم در خلال بودجه نویسی برای سال ۱۴۰۳ منابعی را برای آن طلب کنیم زیرا معتقدیم تنها با اجرای چندین تقاطع نمی توان 
مشکلات ترافیکی شهر رشت را مرتفع کرد.

وی با بیان اینکه برای احیا دو رودخانه گوهر رود و زرجوب رشت از بودجه سال ۱۴۰۲ استفاده خواهد شد گفت: برای تحقق این امر باید ابتدا طرح مطالعاتی توسط مدیریت شهری تهیه و ارائه شود.

احمدی سنگری : شهرداری 
وژه های  و شورا با اجرای پر
میثاق، امید را  زنده کردند

برای عبور از چالش های 
شهر رشت باید راهکارهای 

عملیاتی تدوین کنیم

 محمدرضا احمدی سنگری نماینده مردم شهرستان 
رشت در مجلس در جلسه بررسی مهم ترین پروژه های 
عمرانی شهر که روز چهارشنبه ۴ مرداد ۱۴۰۲ با حضور 
و  اسلامی  شورای  اعضای  دیگر  و  رییس  شهردار، 
معاونین شهردار برگزار شد اظهار داشت: پروژه تفکیک 
زباله از مبدا از جمله اقداماتی است که انتظار داریم با 

جدیت کامل توسط شهرداری رشت اجرایی شود.
بین  امور  و  ارتباطات  مدیریت  خبر  واحد  گزارش  به 
شهرستان  مردم  نماینده  رشت  شهرداری  الملل 
رشت در مجلس ضمن تقدیر از عملکرد مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری رشت تصریح کرد: 
نمودن  با مطرح  اسلامی  شهرداری رشت و شورای 
زنده  این شهر  را در  امید  واقع  میثاق، در  پروژه های 
که  می بینند  عینه  به  مردم  عمل  این  با  زیرا  کردند 
متولیان امر برای آبادانی و توسعه شهر هر اقدامی که 

لازم باشد را انجام خواهند داد.
و  رشت  شهرداری  به  داد:  ادامه  سنگری  احمدی 
اعضای شورای اسلامی پیشنهاد میکنم هر کجا که 
از ما  را  اعتبارات ملی بود حتما موارد  نیاز به تزریق 
نمایندگان شهرستان مطالبه کنند تا ما هم با رایزنی 
از طریق مسئولان و وزارت کشور برای تامین منابع 

مالی تلاش کنیم.
ابراز داشت: در مورد تامین مصالح برای اجرای  وی 
نظارت  اگر  معتقدم  هم  شهری  آسفالت  پروژه های 
کافی توسط دستگاه های متولی انجام و از تخلفات و 
برداشت های غیرقانونی جلوگیری به عمل آید بخش 
اعظمی از مشکلات در بخش کمبود مصالح حل و 

فصل خواهند شد.
نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس اذعان کرد: 
علل و عوامل عدم پیشرفت فیزیکی پروژه احداث زباله 
سوز رشت باید مورد واکاوی قرار گرفته و احصا شود 
تا مشخص گردد چه مواردی در اینجا اخلال ایجاد 

کرده اند.

سردار سید علی آقازاده رییس مجمع نمایندگان استان 
گیلان در جلسه بررسی مهم ترین پروژه های عمرانی 
شهر که روز چهارشنبه ۴ مرداد ۱۴۰۲ با حضور شهردار، 
معاونین  و  اسلامی  شورای  اعضای  دیگر  و  رییس 
شهردار برگزار شد اظهار داشت: مشکلاتی که در شهر 
رشت وجود دارد ناشی از یک عقب ماندگی ۱۵ ساله 

است.
بین  امور  و  ارتباطات  مدیریت  خبر  واحد  گزارش  به 
زیست  موضوعات  آقازاده  رشت  شهرداری  الملل 
محیطی، فاضلاب ، ساماندهی رودخانه ها و پسماند را 
از جمله مشکلات رشت که به نوع مدیریت این شهر 
برمی گردد ذکر کرد و افزود: شهر رشت از حیث مسافر 
پذیری و گردشگری جایگاه ویژه ای دارد در حالیکه این 

شهر از معضلات ترافیکی رنج می برد. 
نماینده مردم شهرستان های رشت و خمام در مجلس 
را  حاشیه نشینی  یا  و  پسماند  موضوع  کرد:  تصریح 
نمیتوان در شهر رشت نادیده گرفت که با توجه به 
موضوع نسق سازی و همچون یک کلاف سردرگم 
شهر  چالش های  مهم ترین  جمله  از  غیراستاندارد 

محسوب می شوند.
وی ابراز داشت: برای عبور از چالش های شهر رشت 
راهکارهای  جمعی  افزایی  هم  و  همفکری  با  باید 
عملیاتی تدوین کرد و در این راه از ظرفیت های مختلف 

استفاده نمود.
آقازاده ضمن اشاره به پروژه های طرح میثاق اذعان 
کرد: پرداختن به این پروژه ها اعتماد به نفس و شجاعت 
میخواهد که امیدواریم با برآوردی که شورای اسلامی 
به  داشته اند  پروژه ها  این  از  و شهرداری رشت  شهر 

خوبی اجرایی شوند.
اولین  افزود:  گیلان  استان  نمایندگان  مجمع  رییس 
ظرفیتی که باید برای اجرای اقدامات اثرگذار در شهر 
رشت از آن استفاده کنیم مدیریت شهری رشت است 

که خوشبختانه در وضعیت خوبی ست.

خبر

مرحله دوم بازآفرینی و مرمت جامع بنای تاریخی بلدیه رشــت عملیاتی شد
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 نیمه اول آذر ۱۴۰۲
 سال هشتم
 شماره ۴۷

در  گیلان  استاندار  با  نشست  در  رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
ساختمان شهرداری مرکز واقع در میدان گیل اظهار کرد: حضور عالی 
ترین مقام دولت در گیلان در جمع اعضای شورای اسلامی و شهردار 
رشت نشانه نگاه حمایتی ویژه استاندار نسبت به مجموعه مدیریت شهری 

رشت با هدف رفع موانع و مشکلات پیش روی توسعه این شهر است.
به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رشت 
محمد حسین واثق کارگرنیا به پروژه های طرح میثاق رشت اشاره کرد و 
گفت : برخی از پروژه هایی که در قالب این طرح قرار دارد در سال های 
۹۳ و ۹۴ مطرح شد و حتی در بودجه شهرداری رشت نیز ردیف بودجه 
مشخصی در آن سال ها به برخی از این پروژه ها اختصاص داده شده بود 

اما متاسفانه گویا همتی برای اجرایی شدن آن ها وجود نداشت.
وی با بیان اینکه متاسفانه علیرغم تمامی پتانسیل ها و مواهب الهی ، 
رشت با عقب ماندگی فراوانی مواجه است افزود: متاسفانه سالها این شهر 
از مدیرانی خوب و دلسوز در برخی از جایگاه ها محروم بود و همین 

مسئله موجب عقب ماندگی های فراوانی شد.
کارگرنیا با تاکید به اینکه شورای ششم رشت از همان ابتدای شروع 
فعالیت، عزمش را به منظور رفع عقب ماندگی ها به کار گرفت تصریح 
ابقای شهردار رشت تلاش کردیم که مسیر  با  راستا  کرد: در همین 
خدمات رسانی را هموار کنیم و حتی شهر رشت زودتر از شهر تهران که 
پایتخت ایران است ، نسبت به انتخاب شهردار اقدام کرد که متاسفانه به 
دلیل مشکلاتی که رقم خورد در نهایت شهردار منتخب استعفا و شورا 
مجددا در چرخه انتخاب شهردار قرار گرفت و این بار متاسفانه دقت را 
فدای سرعت کردیم و همین اتفاق نیز موجب شد تا با حواشی های 

ایجاد شده حدود یک سال و نیم از زمان خدمت ، فرصت سوزی شود.
وی به انتخاب رحیم شوقی اشاره کرد و گفت: خوشبختانه شاهد سرعت 
گرفتن موتور توسعه در دوران مدیریت فعلی شهرداری رشت هستیم و 
فصل جدیدی از مدیریت شهری در رشت با همت و توانمندی مدیریت 

فعلی در حال رقم خوردن است.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت با اشاره به اینکه شورای ششم در 
تلاش است تا خدمتی ماندگار و در خور مردم فرهیخته رشت از خود بر 
جای بگذارد بیان کرد: اجرای پروژه های بزرگ طرح میثاق نیز با همین 
هدف در دستور کار قرار گرفت و یقینا مجموعه مدیریت شهری رشت 
به تنهایی قادر به اجرای آن نیست و امیدواریم با تداوم حمایت های 
استاندار گیلان و تعامل و همراهی دیگر دستگاه ها که لازمه آن تاکیدات 
و توجهات ویژه استاندار پر تلاش گیلان است ، بتوانیم این پروژه عظیم 

که به لحاظ مالی نیز هزینه هنگفتی به همراه دارد را به ثمر برسانیم .
کارگرنیا به حمایت ویژه استاندار گیلان پیرامون رفع مشکلات لندفیل 
سراوان اشاره کرد و گفت: استاندار گیلان با تلاشی وسیع این دغدغه 
بزرگ را به درستی در سفر ریاست جمهوری و هیات همراه به گیلان 
تخصیص  و  ها  حمایت  شاهد  آن  از  پس  خوشبختانه  و  کرد  مطرح 

اعتبارات دولتی به منظور رفع این مشکل چندین ساله هستیم .
رئیس کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی شهر رشت:

اجرای  روند  اجرایی  دستگاه های  پذیری  مسئولیت  با 
پروژه های طرح میثاق سرعت می گیرد

 مسعود عباس نژاد رئیس کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی شهر 
رشت نیز در این جلسه اظهار داشت: استاندار گیلان و معاون عمرانی 
استاندار گیلان در حوزه شهرسازی واقعا یاریگر مدیریت شهری بودند که 

در همینجا از ایشان قدردانی می کنم.
 رئیس کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی شهر رشت تصریح کرد: 
موضوعات حوزه طرح تفصیلی و مشکلاتی که شهروندان ساکن در 
در  قابل طرح  بودند  مواجه  آن  با  کاربری کشاورزی  با  مناطق  برخی 
کمیسیون ماده پنج نبود که با حمایت استاندار گیلان و معاونت امور 
عمرانی استانداری گیلان این موانع مرتفع شد بنابراین از فردا شهروندان 

می توانند خدمات لازم را در این حوزه ها دریافت کنند.
عباس نژاد کمیسیون ماده پنج را یکی از علل فرار سرمایه گذاران از 
شهر رشت ذکر کرد و گفت: دو ابر چالش بزرگ شامل مدیریت پسماند 
لندفیل سراوان و ترافیک در شهر رشت وجود دارد که در حوزه پسماند 
و با حضور میدانی استاندار گیلان شاهد بودیم که چه اتفاقات مثبتی در 
این بخش رقم خورد و امیدواریم در حوزه معضل ترافیک شهر رشت 
و اجرای پروژه های طرح میثاق هم از پشتیبانی مدیریت عالی استان 

بهره مند شویم. 
وی بار دیگر از حمایت های استاندار گیلان و شهردار رشت بابت تهیه 
و ارایه لایحه اجرای پروژه های کلان ترافیکی به شورای اسلامی شهر 
قدردانی نمود و با بیان اینکه شورای اسلامی از همه لحاظ به ویژه در 
حوزه تامین مالی در کنار شهردار است تصریح کرد: با مسئولیت پذیری و 
همکاری دستگاه های اجرایی روند اجرای پروژه های طرح میثاق سرعت 

خواهد گرفت.
عضو شورای اسلامی شهر رشت: ثبات مدیریتی، همدلی و 

انسجام اولویت مدیریت شهری رشت است
پروژه های  بررسی  جلسه  در  اسلامی شهر رشت  دیگر عضو شورای 

طرح میثاق که با حضور استاندار گیلان، معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری، شهردار رشت، رییس و اعضای شورای اسلامی برگزار شد 
استانداری  از حمایت  اخیر مدیریت شهری  اظهار داشت: در دو سال 
از  برخی  توانست  مشترک  جلسات  برگزاری  و  شده  بهره مند  گیلان 

مشکلات شهر را برطرف کند.
نادر حسینی اضافه کرد: ثبات مدیریتی و حفظ آن در کنار همدلی و 
انسجام اولویت مدیریت شهری رشت است که مطمئنا در پایان دوران 
چهار ساله برکات فراوانی را برای شهر رشت و مرکز استان گیلان به 

همراه خواهد داشت.
وی با تاکید بر اینکه یک سوم جمعیت استان گیلان در شهر رشت ساکن 
هستند یادآور شد: با وجود اقداماتی که در چند وقته اخیر انجام گرفته 
ورودی های شهر رشت هنوز در شأن این شهر مسافرپذیر و گردشگرپذیر 
نیست که باید با نصب و جانمایی المان های مناسب و با همکاری سایر 

دستگاه های ذیربط این خلأ برطرف شود.
اجرای  با  رشت:  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نایب 
و  پروژه های کلان عمرانی شهر رشت به سمت توسعه 

آبادانی پیش خواهد رفت
نایب رئیس شورای اسلامی شهر رشت در این جلسه اظهار داشت: با 
اجرای پروژه های کلان عمرانی هم شهر رشت به سمت توسعه و آبادانی 

پیش خواهد رفت و هم رضایتمندی مردم فراهم خواهد شد.
هادی رمضانی ابراز داشت: برای حل معضل آلودگی دو رودخانه شهر 
رشت تا زمانی که فاضلاب ساماندهی و جلوی ورود پساب ها گرفته نشود 

مشکل به شکل کامل حل نخواهد شد.
رمضانی تصریح کرد: با احیا محدوده عینک و اجرای پروژه تعیین تکلیف 
تالاب تحول عظیم و توسعه پایداری در شهر رشت شکل خواهد گرفت 

بنابراین ضرورت دارد در این حوزه توجه بیشتری مبذول شود.

وی ضمن اشاره به راه اندازی مجموعه رصدخانه در محله عینک شهر 
رشت اذعان کرد: معتقدم با تعیین تکلیف و ساماندهی تالاب عینک بستر 

سرمایه گذاری در آن محدوده بیش از پیش فراهم خواهد شد.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر رشت به احیا محله خواهر امام رشت 
هم اشاره داشت و عنوان کرد: با احیا این منطقه و اجرای کامل پروژه ای 
که در آنجا تعریف شده حوزه امین الضرب شهر رشت به شکل اساسی 

تغییر خواهد کرد. 
وی در پایان ضمن انتقاد از نوع عملکرد دستگاه های فرهنگی و عدم 
را  فرهنگی  برگزاری جلسات تخصصی  با شهرداری رشت  مشارکت 
خواستار شد و افزود: ناهنجاری هایی که در سطح شهر وجود دارد به 
ناکارآمدی ما مدیران برمی گردد زیرا محلات، مساجد و جوانان علاقمند 
بسیاری برای ورود به مباحث فرهنگی آماده همکاری و مشارکت هستند.

ترافیک شورای  و  نقل  و  عمران، حمل  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر رشت: شهرداری رشت برای اجرای پروژه 

رینگ ۹۰ متری به حمایت استاندار گیلان نیازمند است
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر 
رشت با حضور در جلسه بررسی پروژه های طرح میثاق که با حضور 
استاندار گیلان، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری، شهردار رشت، 
رییس و اعضای شورای اسلامی برگزار شد اظهار داشت: انسجام و وفاق 
مدیریت شهری و مجموعه استانداری گیلان اتفاق خوبی برای شهر 
رشت محسوب می شود که نتایج درخشانی را برای رشت و شهروندان 

آن به بار خواهد آورد.
محسن سماکچی تصریح کرد: با حضور استاندار گیلان در رأس کار و 
با اشرافی که ایشان نسبت به مدیران دارند شهرداری رشت از فرصت 
بسیار خوبی برخوردار شده و می تواند پروژه های مهم خود را با سرعت 

بیشتری عملیاتی کند.
وی افزود: در مورد پروژه ژ۵ حدودا ده سال بود که شهرداری رشت با 
شرکت آب منطقه ای رایزنی می کرد اما این رایزنی ها به نتیجه نمی رسید 

که با ورود استاندار گیلان و دادستان استان این موانع برطرف شد.
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر 
رشت ضمن انتقاد از عدم سرمایه گذاری بلند مدت در این شهر تصریح 
کرد: شهرداری رشت برای اجرای پروژه رینگ ۹۰ متری هم که به حل 
ترافیک شهری کمک شایان توجهی می کند به حمایت استاندار گیلان 

نیازمند است.
سماکچی با تاکید بر اینکه بودجه و اعتبارات داخلی شهرداری رشت برای 
اجرای کلان پروژه هایی مانند رینگ ۹۰ متری کفایت نمی کند گفت: این 
پروژه به بالای ۳۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد از سویی با اینکه بسیاری 
از این پروژه ها در سایر شهرهای کشور با اعتبارات دولتی احزاب می شود 
اما ما در شهر رشت حتی یک پروژه اینچنینی نداریم که از حمایت منابع 

دولتی برخوردار شده باشد.
وی عنوان کرد: شهر رشت با حمایت و کمک استاندار گیلان زمینه جذب 
۵۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری را دارد به شرط آنکه زیرساخت های 
مناسبت فراهم باشد و دستگاه های اجرایی همکاری لازم را برای توسعه 

و آبادانی شهر داشته باشند.

رئیس شورای شهر رشــت : حمایت استاندار گیلان و دستگاه های متولی از اجرای 
ح میثاق در رشت وژه های طر پر

شهردار رشت: عمق آب بندان عینک رشت با اتمام 
وبی یک متر افزایش می یابد لایر

ژ5؛ 
ح دیگری از میثاق در مسیر اجرا طر

بی اعتمادی 

یوسف گلشن
هم  غیر  تقاطع  چندین  زمان  هم  ساخت  آغاز 
توسعه  مختلف،  محورهای  بازگشایی  سطح، 
باز  سراوان،  لندفیل  ساماندهی  سبز،  فضای 
گذاری  سرمایه  طرح  چند  پیچیده  کلاف  کردن 
رشتوندان  به  الکترونیک  خدمات  ارائه  و  بزرگ 
نشانه های واضحی از این ادعا است؛ که رشت، 
صورت  به  اخیر  های  ماه  در  من  زیبای  زادگاه 
فزاینده ای در مسیر تحول قرار گرفته  اما آنچه 
را  شهری  مدیریت  توان  از  زیادی  بخش  که 
الزامات  رعایت  نه  است  کرده  خود  به  معطوف 
فنی و تامین مالی آن بلکه تلاش برای غلبه بر 
خانه  بلدیه  به  عمومی«  اعتماد  »فقدان  ذهنیت 
رشت و مدیریت انتقادات ناشی از آن می باشد.

برای  واقعیت،  بر  ذهنیت  این  تاثیرات  درک   
است  حیاتی  امر  یک  شهرداری  سازان  تصمیم 
زیرا این نهاد عمومی، هنگامی می تواند از کارایی 
را  اعتماد شهروندان  که  باشد  برخوردار  بیشتری 
به عنوان سرمایه اجتماعی به دست آورد و از آن 

در جهت پیشرفت شهر بهره برد. 
همگان بر این نکته واقفند که در سالهای اخیر 
شهرداری  اجتماعی  سرمایه  از  زیادی  بخش 
این  موضوع  از  خارج  آن  دلایل  ذکر  که  رشت 
نوشتار می باشد ضربه های اساسی دیده است . 
ابتدا  رشت  شهرداری  بغرنجی  شرایط  چنین  در 
پروژه  اجرای  برای  را  شهر  شورای  اعتماد  باید 
های میثاق کسب می کرد که این اعتماد نسبی 
جلب  همچنین  آمد.  دست  به  آن  تصویب  با 
و  گانه  سه  قوای  در  حاکمیتی  نهادهای  حمایت 
اعضای شورای تامین ضروری به نظر می رسید 
که اگر اینگونه نبود بسیاری از پروژه ها مذکور 

در زمان کوتاه اجرایی نمی شد. 
 حالا که در هر گوشه ای از شهر کارگاه عمرانی 
گرفته  قرار  تحول  مسیر  در  رشت  و  شده  برپا 
با  ها  پروژه  این  به  که  گروهی  بزرگترین  است 
از  عظیمی  خیل  نگرند  می  جدی  تردید  نگاه 

مردم هستند. 
برای  آنچنان است که  اعتمادی  بی  این  مشکل 
هیچ کدام از پروژه های بزرگ شروع شده حتی 
یک مراسم کلنگ زنی ساده و مرسوم همیشگی 
خاطرات  مردم  برای  تا  نشد  ریزی  برنامه  نیز 
کلنگ زنی و افتتاح های نمایشی تداعی نشود. 

اطلاع  اگرچه  اعتمادی  بی  معضل  حل  برای   
رسانی مناسب شرط لازم است اما کافی نیست 
و  نمود  پیشه  صبر  باید  است  مهم  که  آنچه  لذا 
فقط کار، کار و کار کرد تا قول های داده شده 
محقق گردند و به موازات پیشرفت مناسب پروژه 

ها، دیوار بی اعتمادی کوتاه تر شود. 
 انشاا...

به  نیز  نوشته  همین  به  نیست  ای  چاره  البته 
عنوان شعار نگاه می شود!!!

خبر

۴۰۰  اصله کاشت 
در   درختان بومی گیلان 

۴ کیلومتری میدان  مســیر 
باغ رضوان گیل - 

در راستای تاکید شهردار رشت مبنی بر زیباسازی بصری ورودی شهر حدود ۴۰۰ اصله درختان چندساله انجیر و بومی گیلان در مسیر میدان گیل تا باغ رضوان به طول چهار کیلومتر کاشته می شوند.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، اسفند ماه سال جاری طبق برنامه ریزی شهرداری در راستای تاکید رحیم شوقی شهردار مبنی بر زیباسازی بصری ورودی شهر حدود ۴۰۰ اصله درختان چندساله انجیر 

و بومی گیلان در مسیر میدان گیل -  باغ رضوان به طول چهار کیلومتر کاشته می شوند.
کاشت درختان بومی از جمله برنامه های سازمان سیما، منظر و فضای سبز و همچنین مناطق پنجگانه شهرداری است که امسال به طور گسترده نسبت به سال های گذشته با هدف افزایش سرانه سبز شهری 

انجام می شود.

ترافیکی سطح شهر و رفع مشکلات  راستای حل مشکلات  شهرداری رشت در 
منطقه ای  آب  شرکت  و  گیلان  استان  مرکز  دادستان  مساعدت  با  و  شهروندان، 
عملیات بازگشایی و بهسازی محور شهید سلیمانی)مسیر ژ ۵( را به عنوان یکی از 

طرح های زیر مجموعه پروژه های میثاق در سه قطعه اجرایی می کند.
شهرداری رشت با حمایت و پشتیبانی رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر ۱۲ 
پروژه  طرح میثاق را شامل ۸ تقاطع غیرهمسطح، دو بازگشایی محور، ایجاد یک 
پارک بزرگ مقیاس و طرح آسفالت مناطق پنجگانه در راستای پوشش همگانی 
سطح شهر را به اجرا درآورد که یکی از آنها محور شهید سلیمانی)مسیر ژ ۵( هست 

که به طول چهار کیلومتر در سه قطعه اجرا می شود.
گفتنی است، طول قطعه اول از این پروژه که قرار است حدفاصل هلال احمر تا 
انتهای خانجانی عملیاتی شود ۱۴۰۰ متر است. در قطعه دوم هم که قرار است 
حدفاصل انتهای خانجانی تا پستک به اجرا در آید به طول پروژه به طول ۱۲۰۰ متر 
می باشد. همچنین قطعه سوم این پروژه بهسازی و بازگشایی از محدوده پستک تا 
پیله داربن  به طول ۱۶۰۰ متر است.لازم به ذکر است، در راستای عملیاتی کردن 
طرح میثاق هم اکنون، احداث همزمان پنج تقاطع غیر همسطح، بازگشایی چهار 
محور جدید و روکش گسترده آسفالت معابر اصلی و فرعی پیش بینی شده که تمام 
بازگشایی مسیر خیابان سعدی- میدان سرگل به طول ۸۰۰ متر،  از جمله  موارد 
آزادسازی مسیر لب آب به رودبارتان و همچنین آزادسازی و بازگشایی مسیر خیابان 
عاطفی به طرف خیابان مصباح به طول ۸۰ متر و عرض ۱۲ متر از هر لاین و با 

احتساب ۱۰ متر باکس فضای سبز در حال انجام است.
به گفته شوقی ۹۰ درصد تملک ها در این مسیرها انجام شده و اندک تملک های 

باقی مانده هم در دست اقدام است تا مانعی برای اجرای این طرح ها نباشد.
گفتنی است طرح میثاق شهرداری رشت علاوه بر محورهای فوق شامل هشت 

تقاطع غیرهمسطح می باشد؛

۱- تقاطع غیرهمسطح آیت الله رودباری
۲- تقاطع غیرهمسطح نیروی دریایی ) هفت آذر(

۳- تقاطع غیرهمسطح سردار شهید حق بین ) حمیدیان(
۴- تقاطع غیرهمسطح شهید باهنر

۵- تقاطع غیرهمسطح مصلی امام خمینی ) توشیبا(
۶- تقاطع غیرهمسطح امام حسین)ع(

۷- تقاطع غیرهمسطح حضرت ولی عصر)عج(
۸- تقاطع غیرهمسطح بلوار نماز

رحیم شوقی در بازدید از لایروبی پهنه شماره ۳ تالاب عینک به همراه کریمی 
بیان  با  شورا  خدمات شهری  و  زیست  بهداشت،محیط  کمیسیون  رئیس  کرنق 
اینکه پس از انعقاد قرارداد شرکت آب منطقه ای گیلان با شهرداری فاز احیای 
به  پهنه   ۴ تالاب عینک شامل  آغاز شد، تصریح کرد:  بندان عینک رشت  آب 
سالیان  در طول  ۸.۴ هکتار  به وسعت   ۳ پهنه  که  باشد  می  ۳۲ هکتار  وسعت 

گذشته لایروبی نشده بود.
رشت،  شهرداری  الملل  بین  امور  و  ارتباطات  مدیریت  خبر  واحد  گزارش  به 
و  کرد  اشاره  رشت  عینک  بندان  آب  احیای  راهبردی  سند  تدوین  به  شوقی 

بندان  آب  سازی  زنده  باز  و  ساماندهی  مطالعه،  محوریت  با  مذکور  سند  گفت: 
عینک تدوین شده است و در این راستا لایروبی پهنه سوم در دستور کار قرار 
آینده  ماه های  و طی  اغاز شده  ماه  تیر  ابتدای  از  گرفت که عملیات لایروبی 

به اتمام می رسد.
وی از پیشرفت فیزیکی ۴۵ درصدی لایروبی آب بندان عینک رشت خبر داد و 
اذعان کرد: با اتمام عملیات لایروبی پهنه شماره ۳ به میزان ۱/۱ متر عمق آب 
بندان عینک افزایش می یابد و به طور میانگین به نزدیک ۴ متر خواهد رسید.

شهردار رشت با اشاره به اینکه افزایش حجم آبگیری آب بندان و تامین حداقل 
رشت  عینک  بندان  آب  مزایای لایروبی  از  آبی  اکوسیستم  پایداری  نیاز جهت 
شرایط  به  بازگشت  محیطی،  زیست  های  آلودگی  رفع  کرد:  خاطرنشان  است، 
طبیعی گذشته و جوان سازی آب بندان و همچنین احیای تنوع گونه های بومی 
و افزایش بردباری این گونه ها از دیگر مزایای لایروبی آب بندان عینک رشت 
است.  شوقی، بازو سازی را از جمله برنامه ها برای باز زنده سازی تالاب عینک 
رشت ذکر کرد و یادآور شد: مسیر پیاده راه و دوچرخه سواری برای اطراف آب 
ایجاد مسیرهای گردشگری و  امر موجب  این  و  بینی شده  پیش  بندان عینک 
اینکه  شود ضمن  می  سیلابی  های  جریان  مقابل  در  پیرامون  اراضی  حفاظت 

حفظ منابع آبی، جلوگیری از هدر رفت آب و کنترل پساب را به همراه دارد.
آب بندان عینک با چشمه های زیرزمینی و ۳۲ هکتار وسعت بزرگ ترین تالاب 

درون شهری گیلان محسوب می شود.
این آب بندان دارای چهار پهنه اصلی و یک پهنه کوچک است که از شرق به 
تقاطع غیر همسطح شهدای گمنام، از شمال به بلوار شهید افتخاری، از جنوب 
دخانیات  به شرکت  از غرب  و  مجاز  غیر  مناطق مسکونی  و  دانشجو  پارک  به 

رشت منتهی می شود.



7

ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه اول آذر ۱۴۰۲
 سال هشتم
 شماره ۴۷

وحیده اسماعیلی
مدیریت  چالشهای  از  یکی  ترافیک 
بوده  اخیر  سالهای  در  رشت  شهری 
آن  بالطبع  و  جمعیت  افزایش  است. 
خودروها در کنار توسعه نامتوازن شهری 
با زیرساختهای سنتی و فرسوده موجب 
افزایش  برابر  در  دیگر  رشت  شده، 

ترافیک تاب آوری نداشته باشد.
بافت  وجود  گذشته  سالهای  تمام  در 
سنتی و میراثی و نیز عرض کم معابر 
در خیابانهای منتهی به مرکز شهر،عملا مانع از اجرای طرح های بزرگ 
ترافیکی و حمل و نقل در رشت بوده. چنانچه پیش ازاین بسیاری از 
طرح ها و پروژه های بزرگ عمرانی در حوزه ترافیک هیچگاه مجال اجرا 
نیافتند و در حد پروژه های پیشنهادی به روی میز شهرداران مختلف 
خاک خوردند. تراموا، بی آرتی، رینگهای درون و برون شهری از جمله 

این موارد بوده.
اما یکی از آخرین پروژه های مدیریت شهری رشت در حوزه ترافیک 
و حمل ونقل؛ طرح میثاق است. طرحی که قرار است طی آن هشت 
تقاطع غیرهمسطح، بازگشایی دو محور و پروژه های آسفالت در سطح 

شهر رشت اجرایی شود.
طبق اعلام مدیریت شهری رشت، این تقاطع ها در فلکه توشیبا، بلوار 
شهید باهنر، نیروی دریایی، میدان امام حسین، فلکه فرزانه، سه راه 
رودباری، حمیدیان و بلوار نماز با هدف رفع گره های ترافیکی در طول 

۱۸ ماه اجرایی خواهند شد.
به گفته شهردار و اعضای شورای شهر رشت، پروژه های طرح میثاق به 
منظور کاهش مشکلات ترافیکی و با هدف روان سازی جریان ترافیک 

در معابر شهری رشت اجرایی می شود.
اجرای همزمان هشت پروژه ترافیکی در شهری که حتی در روزهای 
عادی با چالش خیابانهای قفل شده از ترافیک مواجه است چقدرمی 
باشد؟ در حالی که حداقل طی  قابلیت اجرایی به دنبال داشته  تواند 
احداث رینگ ۹۰  اجرای عملیات  از  دوسال گذشته مدیریت شهری 
متری مسکن مهر، احداث کمربندی های برون شهری و رینگ های 
درون شهری ناتوان بوده، اجرای این طرح بزرگ چه چالشهایی برای 
رشتوندان به همراه خواهد داشت؟ آیا چشم اندازی برای به ثمر رسیدن 

این پروژه در میان مسؤولان و کارشناسان شهری وجود دارد؟
برای دریافت پاسخ این سوالات به سراغ شهرداران پیشین رشت رفتیم. 
شهرداران سابق به دلایل مختلف از بیان اظهارات کارشناسی دراین 
این موضوع  به  خصوص خودداری کردند و خواستار عدم ورود خود 

چالشی شدند و ترجیح شان سکوت بود.
پروژه ها همزمان با هم اجرا شوند

در عین حال از سرهنگ »امیر طالبی« رییس پلیس راهور رشت که 
یکی از منتقدین وضعیت ترافیکی رشت در سالهای اخیر بوده پرسیدیم 
مشکلات  کاهش  برای  ها  طرح  این  شدن  اجرایی  به  نسبت  چقدر 

ترافیکی رشت خوشبین است.
 طالبی به مرور تأکید کرد: به شرطی این پروژه ها ترافیک رشت را 

ساماندهی می کنند که همزمان با هم احداث شوند.
 وی با بیان اینکه همزمان با شروع اجرای این پروژه ها، با مشکلات 
مشکلات  کرد:  اظهار  بود  خواهیم  مواجه  رشت  ترافیک  در  زیادی 
ترافیکی رشت بعد از احداث این تقاطع ها حل خواهد شد و شاهد بار 

ترافیک روانتری در خیابانها خواهیم بود.
رییس پلیس راهور با بیان اینکه اجرای این طرح نباید دلیلی برعدم 
نیاز به کمربندی رشت باشد افزود: رشت نیاز جدی به احداث کمربندی 
دارد. روزانه حدود ۳۰۰ الی ۴۰۰ کامیون ترانزیت از انزلی به رشت ورود 
می کنند و بخش اعظمی از ایجاد ترافیک در شهر ناشی از حضور این 

کامیونهاست.
طالبی درعین حال بار دیگر به کمبود پارکینگ و انباشت ساختمانهای 
پزشکان در برخی از خیابانها بعنوان دلیل مهم دیگر ترافیک رشت اشاره 
و بیان کرد: شهرداری باید در کنار اجرای طرح میثاق، فکری برای 

این ساختمانهای پرچالش داشته باشد. ادامه فعالیت این ساختمانها در 
خیابانهای نواب و صابرین موجب شده پلیس راهور همچنان به روشهای 
سنتی و استفاده از توان نیروی انسانی ترافیک این مناطق را مدیریت 

کند.
وی همچنین به کمبود دوربین های کنترل تخلفات و نظارت راهور 
در سطح شهر اشاره کرد و افزود: پلیس راهور رشت با کمبود دوربین 
ترافیکی مواجه است و تنها در چهارنقطه از سطح شهر، دوربین کنترل 
ترافیکی و تخلفات وجود دارد. مابقی دوربینها امنیتی و انتظامی هستند.
تأکید به توانمندی مدیریت شهری در اجرای طرح میثاق

همزمان  اجرای  به  نسبت  شهری  کارشناسان  از  برخی  حالیکه  در 
پروژه های طرح میثاق شهرداری رشت در مدت زمان کوتاه خوشبین 
نیستند و این طرح را فاقد مطالعات لازم و مکان یابی دقیق می دانند؛ 
»محمدحسین واثق کارگرنیا« رییس شورای شهر رشت به توانمندی 

مدیریت شهری در اجرای این پروژه تأکید دارد.
مقرر شده تا پایان سال بخشی از درآمد شهرداری از بخش های مختلف 
خدمات شهری صرف احداث این تقاطع ها شود. ضمن اینکه درآمدهای 
حاصل از فروش اموال غیرمنقول شهرداری را پشتیبان تامین منابع مالی 

آن قرار دادیم.
کارگرنیا با بیان اینکه ۸ پروژه طرح میثاق از دهه ۹۰ در مدیریت شهری 
رشت مطرح بوده به مرور اظهار کرد: سالهاست در رشت پروژه عمرانی 

بزرگ اجرایی نشده است. حتی با وجود تخصیص بودجه در ادوار مختلف 
شورا، متأسفانه عزمی در مدیران پیشین شهرداری برای اجرای آنها وجود 
نداشت و ردیفهای بودجه پیش بینی شده برای آنها بازپس داده می شد.

رییس شورای شهر رشت در خصوص قابلیت های اجرایی این طرح 
بزرگ ترافیکی در رشت اظهار کرد: یکی از شروط شورای شهر در 
و شروع  رکود  از وضیعت  انتخاب شهردار جدید، خارج کردن رشت 
حرکتهای جدید برای توسعه رشت بود. از اینرو ۸ پروژه فوق با تأکیدات 
اعضای شورا و برآورد هزینه های اجرایی در کمیسیونهای بودجه و 
توسعه عمران مورد بررسی قرار گرفت و تلاش کردیم همه موارد از 
تامین منابع مالی تا موانع پیشروی اجرای آنها را برطرف کنیم. دراین 
بررسی ها مشخص شد که شهرداری رشت از توانمندی اجرای همزمان 

هشت پروژه با بودجه مصوب برخوردار است.
رییس شورای شهر رشت در خصوص چگونگی تامین منابع درآمدی 
طرح میثاق اضافه کرد: مقرر شده تا پایان سال بخشی از درآمد شهرداری 
از بخش های مختلف خدمات شهری صرف احداث این تقاطع ها شود. 
ضمن اینکه درآمدهای حاصل از فروش اموال غیرمنقول شهرداری را 

پشتیبان تامین منابع مالی آن قرار دادیم.
وی در ادامه به کمک دستگاه های اجرایی برای پیشبرد سریع پروژه 
ها تأکید کرد و گفت: در برخی از مسیرها با زیرساختهای برق، آب و 
مخابرات مواجه هستیم که به ورود استاندار و فرمانداری رشت برای 
هماهنگی های بین دستگاه هایی برای رفع موانع نیاز داریم تا امکان 

اجرای به موقع پروژه در زمان بندی مشخص شده فراهم شود.
با  تردد همزمان  برای  دغدغه شهروندان  درباره  رییس شورای شهر 
اجرای این پروژه ها بیان کرد: قطعا اجرای همزمان ۸ پروژه چالش های 
ترافیکی برای شهروندان به همراه دارد و در این بخش با همراهی و 
کمک راهنمایی رانندگی در برخی مناطق مسیرهای جایگزین و فرعی 
پیش بینی شده و برای نقاط دیگر که انسداد مسیر ندارند راه تردد باز 

خواهد بود.
ونقل  ترافیکی و حمل  اجرای سایر طرح های  به  ادامه  در  کارگرنیا 
رشت اشاره کرد و افزود: همزمان با طرح میثاق سایر پروژه ها از جمله 
احداث رینگ ۹۰ متری مسکن مهر، بلوارشهید سلیمانی و بازگشایی 
معابر درون شهری در دستور کار قرار دارد تا مشکل بخشی از ترافیک 
شهر حل شود. پروژه رینگ ۹۰ متری از جمله پروژه هایی است که 
نیازمند تخصیص اعتبارات زیادی است و در توان شهرداری قرار ندارد. 
از این رو شهرداری باید از ظرفیت سرمایه گذاری بخش خصوصی یا 
کمک نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای کددار شدن این پروژه و 
برخورداری از بودجه ملی استفاده کند تا پایان سال جاری کلنگ رینگ 

۹۰ متری نیز به زمین بخورد.

تولید ۴۴ هزار و ۵۰۰ تن آسفالت در شش ماهه ابتدای سال جاری برای 
میثاق،  طرح  آسفالت  نهضت  اجرای  هدف  با  معابر شهری  در  استفاده 
نویدبخش رایحه خوش تردد راحت شهروندان در معابر و خیابان های رشت 

است.
شورای اسلامی شهر باران های نقره ای امسال با انتخاب شهردار جوان و 
متخصص در عرصه های عمرانی حال و هوای تازه ای به عرصه مدیریت 
شهری دمیده و شهر با برنامه های شهرداری رایحه خوشی گرفته به طوری 
که شهروندان عزم راسخ مجموعه مدیریت شهری را با اجرای پروژه ها 
در قالب طرح میثاق شاهد هستند.اجرای برنامه های توسعه شهری در 
قالب طرح میثاق نشان دهنده عزم جدی رحیم شوقی شهردار با هدف 
فاصله گرفتن رشت از عقب ماندگی های عمیق گذشته و فراهم کردن 
بستر مناسب به منظور ایجاد شهری پیشرفته با بنیان های قوی است.تولید 
گسترده آسفالت در راستای نهضت آسفالت طرح میثاق از جمله برنامه های 
شهرداری است که با رایزنی های شهردار به منظور روکش آسفالت معابر 
اصلی و فرعی سطح شهر با مساعدت اسدالله عباسی استاندار گیلان و 
دستگاه های مرتبط اجرایی استان به ویژه اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
گیلان توسط سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری در راستای رفاه حال و 
راحتی تردد شهروندان صورت گرفته است.تولید ۴۴ هزار و ۵۰۰ تن آسفالت 

توسط کارخانه آسفالت شهرداری رشت .
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت با اشاره به تولید گسترده 
کارخانه آسفالت برای استفاده در معابر و خیابان های اصلی و فرعی شهری، 
اظهار کرد: در مدت شش ماه ابتدای سال جاری مقدار ۴۴ هزار و ۵۰۰ تن 
آسفالت برای روکش آسفالت معابر و خیابان های سطح شهر رشت تولید 

شده است.
امید اکبری به تولید ۲۰ هزار و ۳۹۷ تن آسفالت توسط کارخانه آسفالت 
شهرداری رشت در شش ماه ابتدای سال ۱۴۰۱ اشاره کرد و افزود: در شش 
ماهه ابتدای امسال تولید کارخانه آسفالت شهرداری رشت نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته حدود ۱۲۰ درصد افزایش داشته است.
وی از پخش بیش از ۲۵ هزار و ۶۶۶ هزار تن آسفالت برای روکش معابر و 
خیابان های شهر رشت توسط سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت 
در شش ماه ابتدای سال جاری خبر داد و یادآور شد: در شش ماه ابتدای سال 
گذشته مقدار بیش از ۱۰ هزار و ۳۳۳ تن آسفالت توسط سازمان مذکور برای 

روکش معابر شهری استفاده شده است.
رئیس سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت با بیان اینکه مقدار بیش 
از ۲ هزار و ۳۴۵ تن آسفالت برای روکش معابر توسط شهرداری منطقه یک 
رشت در شش ماه ابتدای سال گذشته استفاده شده است، تصریح کرد: در 
شش ماه ابتدای سال جاری مقدار بیش از ۲ هزار و ۸۲۹ تن آسفالت برای 

روکش معابر توسط منطقه یک شهری استفاده شده است.

اکبری، آسفالت معابر و خیابان ها توسط منطقه دو شهری را بیش از ۲ هزار 
و ۲۴۱ تن در شش ماه ابتدای سال ۱۴۰۱ عنوان کرد و گفت: در شش ماه 
ابتدای سال جاری مقدار بیش از ۲ هزار و ۳۵۸ تن آسفالت توسط منطقه دو 

شهری استفاده شده است.
وی با اشاره به اینکه بیش از ۳ هزار و ۹۸۸ تن آسفالت برای روکش معابر و 
خیابان ها توسط منطقه سه شهری در شش ماه ابتدای سال جاری استفاده 
شده است، خاطرنشان کرد: در مدت شش ماه ابتدای سال گذشته مقدار 
بیش از یک هزار و ۴۴۶ تن آسفالت توسط منطقه سه شهری استفاده شد.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی شهرداری رشت، مصرف آسفالت برای 
روکش معابر و خیابان ها توسط منطقه چهار شهری را بیش از ۲ هزار و 
۷۲۹ تن در شش ابتدای سال ۱۴۰۱ ذکر کرد و افزود: در شش ماه ابتدای 
سال جاری بیش از ۶ هزار و ۵۶۰ تن آسفالت برای روکش معابر و خیابان ها 

توسط منطقه چهار شهری استفاده شده است.
اکبری با بیان اینکه بیش از یک هزار و ۳۰۰ تن آسفالت برای روکش معابر 
و خیابان های اصلی و فرعی رشت توسط منطقه پنج شهری در شش ماه 
ابتدای سال ۱۴۰۱ استفاده شده است، اظهار کرد: در مدت شش ماه ابتدای 
سال جاری مقدار ۳ هزار و ۹۶ تن آسفالت برای روکش معابر و خیابان های 

فرعی و اصلی رشت توسط منطقه پنج شهری مصرف شده است.

شهردار رشت از پیشرفت فیزیکی ۸۲ درصدی پروژه بهسازی لندفیل 
سراوان خبر داد و گفت : حدود ۱۰ هکتار از اراضی لندفیل سراوان به طور 

کامل روکش شده است.
به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، رحیم شوقی با اشاره به 
اجرای پروژه بهسازی لندفیل سراوان از اواخر آبان ماه سال گذشته اظهار 
کرد : ابتدای سال جاری اجرای پروژه بهسازی به دلیل تنش های محلی 

حدود ۴۰ روز متوقف شده بود و دوباره در حال فعالیت است.
وی از پیشرفت فیزیکی ۸۲ درصدی پروژه بهسازی لندفیل سراوان رشت 
خبر داد و افزود: حدود ۱۰ هکتار از اراضی لندفیل سراوان به طور کامل 

روکش شده است.
شهردار رشت با بیان اینکه مساحت منطقه لندفیل سراوان بیش از ۲۱ 
هکتار است، تصریح کرد: منطقه مذکور به منظور جلوگیری از نفوذ شیرابه 
به طرف اراضی و آب های سطحی و زیرسطحی به طور کامل روکش 

می شود.
شوقی، هزینه اجرای پروژه بهسازی لندفیل سراوان را ۸۸ میلیارد تومان 
تا کنون عنوان کرد و گفت: مبلغ مذکور از اعتبارات دولتی پرداخت خواهد 

شد که رئیس جمهور محترم دستور پرداخت دادند. 
شهردار رشت با قدردانی از توجه ویژه رئیس جمهور نسبت به موضوع 
پسماند گیلان، اظهار کرد: به طور قطع حمایت های دولت در پیشرفت 

خوب بهسازی لندفیل سروان موثر و تعیین کننده بوده است.
وی افزود: احداث دیوار خاکی مسلح به طول ۳۰۰ متر و ارتفاع ۹ متر 
و همچنین ۴ پشته خاکی به ارتفاع ۱۰ متر جهت جلوگیری از رانش و 

پوشش زباله های طرف دره به اتمام رسیده است.
وی خاطرنشان کرد : ساماندهی زباله های دپو شده، روکش محل دفن 
پس از ایجاد شیب مناسب، هدایت شیرابه ها به یک حوضچه، پمپاژ 
شیرابه ها به طرف محل تصفیه خانه، ممانعت از ریزش زباله ها با دیواره 
سازی و ایجاد پشته های خاکی و جلوگیری از اختلاط آب باران با شیرابه ها، 
ایجاد چاه های خروج گاز، اجرای سیستم های زهکشی و در نقاط مختلف 
لندفیل و لوله گذاری به جهت هدایت آن به سمت حوضچه از جمله اهداف 

اجرای پروژه  بهسازی لندفیل سراوان محسوب می شود.

ح میثاق نگاهی به توانمندی مدیریت شــهری در اجرای طر

قفل ترافیک رشت باز می شود ؟

با تحقق تولید 44 هزار و 500 تن آســفالت در شش ماهه ابتدای سال جاری؛

ح میثاق؛ رایحه خوش  نهضت آسفالت طر
وندان در معابر رشت تردد راحت شهر

وکش شد ۱۰ هکتار از اراضی لندفیل ســراوان رشت به طور کامل ر

شوقی: حمایت های رئیس جمهور در 
تعیین کننده است و  موثر  بهسازی لندفیل 

اجرای تقاطع های 
آیت الله  غیر همسطح 
به  رودباری و حمیدیان 

صورت شبانه

 به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت، غفور شفیعی امروز شنبه ۸ مهر ۱۴۰۲ با اشاره به روند اجرای تقاطع های غیر همسطح آیت الله رودباری به کمربندی شهید بهشتی و محور کمربندی شهید بهشتی در 
محدوده حمیدیان )شهید حق بین( در راستای اجرای پروژه های طرح میثاق اظهار کرد: عملیات تعریض معبر و ایجاد مسیر پارک حاشیه خودرو محورهای مذکور همزمان با تجهیز کارگاه برای رفاه حال شهروندان 

به صورت شبانه در حال انجام است.
وی، افزایش ایمنی تردد و جلوگیری از ترافیک سنگین را از دلایل اجرای شبانه پروژه های تقاطع غیر همسطح آیت الله رودباری و شهید حق بین )حمیدیان( عنوان کرد و افزود: با اتمام این مرحله از فعالیت ها، 
محصور کردن محدوده پروژه ها در وسط معبر به زودی آغاز می شود و روند اصلی اجرای پروژه ها با خاکبرداری رفوژ میانی صورت می گیرد ضمن اینکه بلافاصله پس از آن عملیات حفاری پروژه ها جهت شمع 

کوبی آغاز می شود.

سخنگوی شورای اسلامی شهر رشت:
وژه های  تامین منابع ملی پر

عمرانی حق شهر رشت و 
وندان آن است شهر

با بازکاشت درختان نارنج
انتقال درختان به 

وع ساخت  منظور شر
وژه های میثاق پر

نادر حسینی سخنگوی شورای اسلامی شهر رشت در 
جلسه بررسی مهم ترین پروژه های عمرانی شهر که 
امروز چهارشنبه ۴ مرداد ۱۴۰۲ با حضور سه نماینده 
شهرستان رشت در مجلس، رییس و دیگر اعضای 
شورای اسلامی، شهردار رشت و معاونین ایشان برگزار 
امسال شهرداری رشت  بودجه  در  داشت:  اظهار  شد 
در حوزه حمل و نقل شهری پیش بینی های خوبی به 
عمل آمده است که با اجرای پروژه های آن بخشی از 

مشکلات شهر را مرتفع خواهد کرد.
حسینی تصریح کرد: مردم شهر رشت برای استفاده 
از حمل و نقل عمومی و اتوبوس های شهری واقعا در 
مضیقه هستند که امیدوارم با کمک نمایندگان شهر و 
با استفاده از ظرفیت های ملی بتوانیم این مشکلات را 

کاهش دهیم.
جذب  رشت  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
سرمایه گذاری برای شهر رشت را یک ضرورت خواند 
ماشین آلات  خرید  حوزه  در  رشت  شهر  داد:  ادامه  و 
شهری تاکنون از ظرفیت ملی استفاده نکرده است و 
این در حالی است که ناوگان حمل و نقل عمومی شهر 
فرسوده شده و تا قبل از فرا رسیدن فصل سرد سال 

نیازمند احیاست.
آنچه  اساس  بر  ملی  منابع  جذب  و  تامین  حسینی 
اجرای  برای  را  است  شده  پیش بینی  قانون  در  که 
پروژه های عمرانی حق شهر رشت و شهروندان آن 
دانست و گفت: پروژه های بازگشایی از پروژه های مهم 
شهر رشت هستند و از نمایندگان رشت در مجلس 
میخواهیم برای مانع زدایی از روند اجرای این پروژه ها و 
سایر پروژه های شهری حمایت لازم را به عمل آوردند.

وی ابراز داشت: رییس جمهور در سفر به گیلان از دو 
رودخانه شهر رشت بازدید به عمل آوردند اما تاکنون 
و متاسفانه در جهت احیا این دو رودخانه کاری انجام 

نگرفته و اعتباراتی جذب نشده است.

 به گزارش مدیریت ارتباطات شهرداری رشت با توجه 
با آغاز تجهیزکارگاه تقاطع های غیرهم سطح در شهر، 
فرایند انتقال درختانی که در محل پروژه های تقاطع 
ا... رودباری که قابلیت  های حمیدیان، باهنر و آیت 

جابجایی دارند؛ آغاز شد. 
ساخت  محل  در  واقع  نارنج  درختان  اساس،  این  بر 
روگذر شهید حق بین در حمیدیان رشت امروز توسط 
نیروهای فنی و اجرایی فضای سبزشهرداری به محل 
فضای سبز روبروی اداره آب و فاضلاب منطقه یک در 

کمربندی شهید بهشتی انتقال یافت و بازکاشت شد. 
فرایند درختانی که بازکاشت شان امکان خواهد داشت 
با توجه به صدور مجوز کمیسیون ماده ۷ آیین نامه 
حفظ و گسترش فضای سبز در روزهای آینده ادامه 

خواهد دشت. 
روگذر شهید حق بین )حمیدیان( در بلوارشهیدبهشتی 
است  شده  واقع  متر   ۹ عرض  و  ۴۲۰متر  طول  به 
گمنام  شهدای  غیرهمسطح  تقاطع  به  ازشمال  که 
)یخسازی( و از جنوب به میدان انتظام منتهی می شود. 
بر اساس این گزارش تقاطع غیر همسطح یکطرفه 
متر  و عرض ۹  متر  طول ۴۲۵  به  نیز  باهنر  شهید 
امام  خیابان  با  باهنر  شهید  خیابان  تقاطع  محل  در 
خمینی)ره( که میدان گیل را به کمربندی رشت متصل 

می کند، واقع شده است 
همچنین تقاطع آیت الله رودباری که به کمربندی شهید 
بهشتی متصل می شود ۹متر عرض و ۳۸۰ متر طول 

دارد.  
اجرای دو پروژه باهنر و حمیدیان در مدت ۱۵ و آیت الله 

رودباری ۱۹ ماه انجام می شود.

خبر
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